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Около половината бъл-
гарски общини имат същест-
вени усложнения да заплащат 
сметките си, а най-тежкият 
проблем на местната власт е 
как ще се отопляват учили-
ща, болници и други сгради 
в общините през настъпва-

щата зима. За това предупре-
ди кметът на троян Донка 
Михайлова, която е и зам.-
председател на национално-
то сдружение на общините 
в България. според нея има 
риск от дървени ваканции, а 
в някои общини събират де-

цата от две училища, за да се 
пести. тя припомни, че об-
щините нямат механизъм, с 
който да компенсират нарас-
налите разноски поради ин-
флацията, и по тази причина 
се нуждаят от обезщетения. 
кметовете се тревожат и от 

ниския растеж на целевата 
дотация от държавния бю-
джет. Общините настояват 
за по-големи обезщетения за 
високите цени на тока, газа и 
строителните материали. 

Зрелищата 
останаха

Жилищните кредити стигат 16 млрд. лв.

Половината общини едва
плащат сметките си
КметътнаТроянДонкаМихайловаалармиразарискот
дървениваканцииизапроблемисотоплениетонаболниците
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Те са вече половината от всички заеми за домакинствата или око-
ло една пета от всички кредити, предоставени от българските банки. 
Проблемните заеми сред тях са под 400 млн. лв.

лед кОвиД-пандемията за бъл-
гарските чорбаджии актуален про-
блем отново стана липсата на работ-
на ръка. “Хроничният глад за кадри 
продължава да е голям бич в момен-
та, много работодатели са притесне-
ни, че няма да могат да запълнят сво-
бодните работни места”, оплакват се 
от Българската конфедерация по зае-
тостта. Заради това близо половина-
та от компаниите у нас са готови за 
внос на кадри.

неотдавна туристическият сек-
тор настоя да се улеснят процедури-
те за наемането на чужденци от стра-
ни извън ес. От бранша се насочили 
към внос на работна ръка от Африка. 
т.нар. български бизнес от години 
се оплаква от работниците си и тър-
си такива от чужбина. най-важното 
е кадрите да са съгласни на мизерно 
заплащане.

само преди ден синдикатите опо-
вестиха разчет, че за съществуването 
на един работещ са необходими 1320 
лв. месечно. става въпрос за посре-
щането на екзистенциални нужди, 
за някакъв минимум, който покрай 
галопиращата инфлация постоянно 
расте (само за три седмици храните 
поскъпнаха на едро с 10%). За да по-
лучи човек чисти 1320 лв., заплатата 
му трябва да е около 1750 лв. По дан-
ни на нси средната брутна месечна 
работна заплата за септември е 1543 
лв. Значи и средното за страната въз-
награждение не стига.

С
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Мая ЙОВАНОВСКА

„лудогорец” 
чака щедър 
бонус от 
алекс сантана

Стр. 16

Снимкабта

Югоизтокът 
на дъното в ес 
По завършили 
гимназия

вкадър

Видин отбеляза вчера своя духовен празник - Димитровден. По традиция той започна с тържествена 
Света литургия в катедралния храм “Св. Димитър Солунски”, а литийно шествие премина 
от храма до пл. “Бдинци”, където бяха издигнати знамената на общината и националният флаг

€4932

стават
Пенсиите 
в гърция

нСорбпредупреждава

Стр. 2

Проф. румен гечев:
финансовите 
Показатели на 
страната са в норма

деПутатите 
задълЖиха властта 
бързо да внесе 
законите По Плана
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около половината българ-
ски общини имат съществени 
усложнения да заплащат смет-
ките си. най-тежкият проблем 
на местната власт е как ще се 
отопляват училища, болни-
ци и други сгради в общини-
те през настъпващата зима. 
това обобщи кметът на тро-
ян Донка михайлова, която е 
и зам.-шеф на Националното 
съдружие на общините в Бъл-
гария. Според нея има риск от 
дървени ваканции, а в някои 
общини събират децата от две 

училища, за да се пести. 
Друг проблем се очертава 

пред местната власт при из-
работването на капиталовата 
програма, в която трябва да 
бъдат записани конкретни 
обекти, изграждащи се при 
цени, доста по-различни от 
тези през миналата година. 
Има и много замразени обек-
ти, а догодина приключват 
и проекти по европейските 
програми за настоящия про-
грамен период. кметовете се 
тревожат и от ниския растеж 

на целевата дотация от дър-
жавния бюджет.

Според михайлова трябва 
да бъде променен Законът за 
публичните финанси и да се 
отмени изискването за 1/12 от 
бюджета за общините. “вече 
имаме подготвени текстове 
и очакваме финансовото ми-
нистерство да бъде наш съ-
мишленик”, обясни тя. 

“трябва да бъде разписа-
но правомощие общинските 
съвети да определят размера 
на местните бюджети за вре-

мето, когато държавата е без 
бюджет. това би премахнало 
риска от санкции за кметове-
те”, каза още михайлова.

тя припомни, че общини-
те нямат механизъм, с който 
да компенсират нарасналите 
разноски поради инфлацията 
и по тази причина се нуждаят 
от обезщетения. михайлова 
уточни, че такова състояние 
ще има до момента, в който 
няма механизъм на децентра-
лизация.

общините желаят обез-

щетения за високите цени 
на тока, газа и строителните 
материали. Икономиите им 
са свързани само с енергос-
пестяващи ограничения при 
постройките и уличното осве-
тяване.

По отношение на със-
тоянието на община троян 
Донка михайлова посочи, 
че се запазва ръстът в инвес-
тиционната активност. Ад-
министрацията е издала 123 
строителни разрешения в по-
следните девет месеца.

Югоизточният бъл-
гарски регион е сред 
23-те региона в еС с 
най-малък дял на млади 
хора, завършили средно 
образование, показват 
данни на евростат за 
2021 г. там по-малко от 
три четвърти от населе-
нието на възраст от 20 
до 24 години имат ди-
плома за средно обра-
зование от училище.

Българският югоиз-
точен регион включва 
областите Бургас, Ям-
бол, Сливен и Стара 
Загора. там делът на 
завършилите най-мал-
ко средно образование 
в посочената възрасто-
ва група е 74,2%. той е 
най-ниският сред всички 
шест региона, на които е 
разделена страната.

Най-високият дял на 
завършили гимназия е 

югозападният с 92,8%. 
той включва областите 
София, София област, 
Благоевград, Перник и 
кюстендил. Югозапад-
ният регион в Бълга-
рия е единственият, 
който постига поста-
вената политическа цел 
на еС до 2030 г. поне 
90% от населението на 
възраст 20-24 г. да има 
завършено средно обра-
зование.

Сред останалите 23 
региона в еС с под три 
четвърти младо насе-
ление със завършено 
средно образование са 
северозападни в Гер-
мания, Южна Дания и 
Южна Испания, както 
и в Унгария и Италия 
(Сицилия), а също в 
Португалия. Последно-
то място заема Френска 
Гвиана с 63,2%.

еднократна помощ от 400 лв. за отопление ще 
получат 50 хил. души и семейства, реши служеб-
ният кабинет. това са предимно хора, подали до-
кументи в срок, но получили отказ за отпускане на 
целевата помощ заради превишение на определе-
ния диференциран доход до 40 лв. или не са имали 
6-месечна задължителна регистрация като безра-
ботни в Бюрата по труда. те не трябва да подават 
документи отново.

ДУмА припомня, че редовното правителство 
увеличи сумите на целевата помощ от 100 на 124 
лв. месечно, което за цялата зима е 623 лв. екипът 
на социалния министър Георги Гьоков предвиж-
даше тази зима да бъдат подпомогнати около 310 
хил. домакинства. от изявлението на служебния 
социален министър Лазар Лазаров стана ясно, че 
до момента 285 хил. домакинства са получили по-
мощ за отопление.

Зачестяват опитите за нелега-
лен внос на лекарства от турция. 
Причината е в пъти по-ниската им 
цена в южната ни съседка.

“Само за последните 3 месеца 
на “капитан Андреево” са засе-
чени 18 опита за нелегално пре-
насяне на различни видове лекар-
ства. По-голяма част са анаболни 

стероиди и хранителни добавки”, 
обясни Диана маркова от Аген-
ция “митници”. На 20 октомври 
в транзитен автобус са намерени 
5 кашона с различни видове ле-
карства. По думите на маркова в 
последния случай били хванати 
лекарства за опорно-двигател-
ния апарат, за хипертония и зло-

качествени заболявания на обща 
стойност 158 хил. лв.

Задържат се и лекарства с веще-
ства, използвани за производство 
на синтетични наркотици, които 
съдържат психотропни и упойващи 
съставки, а третият тип са лекар-
ства за лечение на различни видове 
заболявания, обясни маркова. 

СнимкаБТа

Бронзов макет “Средновековен Царевец” беше открит вчера 
на площада пред едноименната крепост във Велико Търново

Половината общини едва 
плащат сметките си
кметътнаТроянДонкамихайловапредупредизарискотдървениваканции

Разработването на 
стратегически цели за 
София трябва да над-
могне дребнотемието в 
Столичния общински съ-
вет. това каза заместник-
председателят на групата 
на “БСП за България” и 
на СоС милка Христо-
ва. тя, заедно с Иван та-
ков, председател на БСП 

в София и на групата на 
социалистите в СоС, 
присъства на поредното 
събитие под мотото “Раз-
говори за града”, органи-
зирано от Направление 
“Архитектура и градоу-
стройство” в Столичната 
община. 

максимално удоб-
ство за живот и песте-

не на времето на всеки 
гражданин е основната 
цел, която се стараят да 
постигнат гостуващите 
архитекти Борина Андрю 
и Юг Паран в проектите 
си, отбеляза Иван таков. 
Според него точно това 
трябва да бъде водещи-
ят мотив в работата и на 
всеки общински съвет-

ник в София.
“Силно впечатление 

ми направи тенденция-
та за отказ от колелата и 
тротинетките, която осе-
заемо присъства в идеите 
и проектите на арх. Бори-
на Андрю и Юг Паран. 
това е точно обратното 
на налаганото у нас раз-
биране за екологично 
придвижване с колела 
и тротинетки в послед-
ните години. очевидно 
бъдещето на модерните 
градове е изцяло на пе-
шеходците и на удобния 
обществен транспорт”, 
коментира таков.

Югоизточна България 
на дъното в ЕС по 
завършили гимназия

50 000 домакинства 
ще получат 400 лева 
за топло

милкаХриСТова:

На София са нужни стратегии, 
а не дребнотемие

Зачестява нелегалният внос  
на евтини лекарства от Турция
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Юлия ВУТОВА Юлия ИВАНОВА

Депутатите се изпокараха заради комиси-
ите в Народното събрание. След приемането 
на състава на първата - по бюджет и финанси, 
стана ясно, че няма съгласие между парламен-
тарните групи за останалите. от “български 
възход” предложиха преди заседанието днес 
това да се уточни на председателски съвет и 
точката да стане първа за деня.

“Няма да си служа с популистки лозун-
ги как хората ще работят, а ние ще си ходим 
вкъщи в три часа. Но ще кажа нещо принцип-
но - три дни ни чакаха да си изберем пред-
седател. Уважаеми колеги от герб, спрете 
да злоупотребявате и да манипулиране ин-
формация. Само преди 10 минути говорих-
ме председателите и да, установи се, че има 
припокриване на зам.-председателите на ня-
кои от комисиите, но има и десетина коми-
сии, чийто състав е неуспорим. Става дума за 
социалната и за още 7-8 комисии, по които 
нямаме спор”, възмути се лидерът на бСП 
корнелия Нинова. тя предложи те да бъдат 
гласувани веднага, а спорните да останат за 

днес. На нас ни трябват комисии, за да почне 
работа НС, подкрепи Нинова председателят 
на Пг на ПП андрей гюров и настоя парла-
ментът да работи до приключване на точка-
та. След прегласуване, предложено от зам-
председателя на Пг “бСП за българия” иван 
Ченчев, със 150 гласа “за” заседанието на НС 
беше прекратено. 

Преди това депутатите решиха 23 де-
путати да влязат в комисията по бюджет и 
финанси. бСП номинира проф. румен гечев, 
който стана зам.-председател, и богдан боцев 
за член. За председател беше избран Петър 
Чобанов от ДПС. 

По-рано депутатите разделиха комисията 
по конституционни и правни въпроси на две 
постоянни - по конституционни и по правни 
въпроси. мотивите са, че с това ще се прео-
долее създаването на допълнителна комисия 
по конституционни въпроси, в която да се об-
съдят всички възможни промени в конститу-
цията, ако НС реши да прави такива. Според 
депутатите комисията по конституционни въ-
проси може да разглежда и въпроси, свързани 
с отнемане на депутатски имунитет, както и 
въпроси относно концепцията за развитие на 
правосъдната реформа. 

общо 13 са органите, чийто мандат е изтекъл и за които депутати-
те трябва да проведат избор за попълване на състава им. Парламентът 
следва да избере 9 члена, включително председател, зам.-председател 
и секретар на комисията по разкриване на документите и обявяване на 
принадлежност на българските граждани към ДС и разузнавателните 
служби на бНа, на комисията за защита на личните данни, на главен 
инспектор в инспектората към вСС, на Надзорния съвет на агенцията 
за публичните предприятия и контрол, на управител и двама подупра-
вители на бНб.

Списъкът с овакантените места беше прочетен от парламентарния 
шеф вежди рашидов в началото на пленарното заседание. в него са и 
постовете на управител на Нои, на Фискалния съвет, на председател 
на Сметната палата и по негово предложение двама зам.-председатели 
и двама членове на комисията за публичен надзор на регистрираните 
одитори, комисията по защита от дискриминация и на комисията за фи-
нансов надзор. Депутатите следва да проведат избор и на 15 членове на 
вСС и на двама съдии в конституционния съд.

Депутатите трябва да попълнят и състава на Специалното бюро за 
контрол на СрС, на кПкоНПи и на кевр. Неконституционните органи, 
за които НС следва да проведе избор, са председател и шестима членове 
на Националния съвет за българите, живеещи извън българия.

Повечето от постовете трябваше да бъдат попълнени отдавна, но пре-
дишният парламент не можа да стигне до тях.

Странно е намерението на 
служебния кабинет да не вне-
се проектобюджет, тъй като 
законите задължават прави-
телството, независимо дали 
е редовно или служебно, да 
стори това, заяви депутатът 
от “бСП за българия” проф. 
румен гечев пред медии в 
парламента. той определи 
като неприемливо размах-
ването на 3 варианта на бю-
джет, а в същото време да не 
представят един, по който да 
работи Народното събрание. 
Проф. гечев припомни, че по 
конституция бюджет може 
да внесе единствено прави-
телството.

Настояхме в парламента, 
ще настояваме и в разговорите 
в президентството служебно-
то правителство да си изпъл-
ни законовото задължение да 
внесе проект на бюджет, за да 
можем и ние да работим, кате-
горичен е проф. гечев. По ду-
мите му би било безотговорно 
българският народ да бъде 
оставен със стария бюджет 
за 2022 г. заради инфлацията, 
тъй като дори тя да слезе на 
12%, това са над 14 млрд. лв. 
разлика. от тази гледна точка 
ние задължително трябва да 

имаме нов бюджет за 2023 г., 
категоричен е проф. гечев.

бСП ще държи в новия бю-
джет на страната да намерят 
място всички предложения на 
левицата, но най-вече ще се 
настоява за мерките в соци-
алната област, заяви по-рано 
зам.-председателят на партия-
та и на Пг “бСП за българия” 

атанас Зафиров в тв ефир. Ние 
настояваме за по-висок бю-
джетен дефицит, който би поз-
волил държавата да изпълни 
социалните си функции, както 
и да продължи подкрепата за 
бизнеса и българската иконо-
мика, подчерта Зафиров.

“Настоящото ниво на ми-
нималната работна заплата е 

неприемливо за нас и тя 
трябва да бъде увеличена. 
има различни формулировки 
за термина “енергийна бед-
ност”. Най-общото е това, 
когато човек си плати раз-
ходите за енергоносителите, 
попада под официалната ли-
ния на бедността. Хората, на 
които това се случва, трябва 

да получат компенсации”, 
коментира Зафиров. 

възможно е служебното 
правителство да не внесе про-
ект на бюджет за следващата 
година, но ние настояваме 
това да стане, заяви зам.-
председателят на НС крис-
тиан вигенин. “без него няма 
да можем да вземем важните 
решения по отношение дохо-
дите на хората, компенсации 
за бизнеса и други. готови 
сме, ако трябва, да поискаме 
решение на НС, с което да 
задължим служебното прави-
телство да внесе такъв про-
ект”, подчерта вигенин.

изненадани сме, че слу-
жебният кабинет няма да вне-
се проект за бюджет за дого-
дина, заяви депутатът от бСП 
борислав гуцанов в тв ефир. 
той напомни, че по закон нов 
бюджет се внася само от ка-
бинет. “има 2 предложения, 
внесени от служебния каби-
нет, свързани с въоръжение - 
за покупка на нови 8 самолета 
Ф-16 и за 10 “грипена”. бСП 
е категорично против. имаме 
становище още за първите 
8 самолета Ф-16, които все 
още не са дошли в българия, 
а бяха платени на една твърде 
висока цена от 2,2 млрд. лева. 
в тази ситуация е много по-
важно да бъдат осигурени со-
циалните минимуми на всяко 
българско семейство, както 
и подкрепа за продължаване 
развитието на икономиката”, 
обясни гуцанов.

Проф.руменГечев:

БСПнастоявазапо-високбюджетендефицит,койтобипозволил
държаватадаизпълнисоциалнитесифункции,заявиАтанасЗафиров

Депутатите се изпокараха 
за комисиите

НС трябва да попълни състава 
на 13 държавни институции 

Юлия КУЛИНСКА

Служебният кабинет 
да спази закона и 
да внесе проект на бюджет
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Навсякъде в администра-

цията се подготвят протести, 
а след обявеното решение, че 
няма да бъде внесен бюджет, 
мнозина искат да стачкуват. 
това обяви председателят на 
Синдиката на администра-

тивните служители към кт 
“Подкрепа” кремена атана-

сова. тя е категорична, че не 
е нормално да има увеличение 
на заплатите с 3-5% при бли-

зо 19-процентна инфлация в 
страната.

Поне 20-процентно да е 
повишението на заплатите на 
работещите в агенцията по 
геодезия, картография и када-

стър, считано от 1 октомври, 
настояват от кт “Подкрепа”. 
оттам припомниха, че от на-

чалото на т.г. 45 висококва-

лифицирани служители са 
напуснали агенцията, което 
е 10% от целия списъчен със-

тав. Припомняме, че преди 
дни от кадастъра излязоха на 
едночасова предупредителна 
стачка. от синдиката настоя-

ват и за най-малко 30% уве-

личение на възнагражденията 
на работещите в домовете за 
резидентна грижа (тези с нас-

таняване) и поне 25% ръст на 
работещите в сферата на со-

циалните услуги без настаня-

ване. грижата стана “услуга”, 
хората в нужда - потребители, 
а заплатите на хората, които 
се грижат за най-онеправда-

ните, са символични, комен-

тират от синдиката.
кт “Подкрепа” настоява 

и за увеличение с поне 30% 
на разходите за персонал на 
заетите в НСи, както и поне 
с 50% ръст на капиталовите 
разходи в статистическия ин-

ститут.
За общинските админи-

страции е необходимо поне 
20% увеличение на разходите 
за персонал и пропорционал-

но увеличение на заплатите, 

настояват от синдиката. от-

там припомнят, че последното 
увеличение на заплати в НСи 
е било през 2020 г., но само 
за анкетьорите. към момента 
в института има 43 незаети 
работни места, което възпре-

пятства работата му, обясни 
икономическият съветник на 
президента на кт “Подкрепа” 
ваня григорова.

тя подчерта, че осигурява-

нето на човешки и финансо-

ви ресурси в НСи се оказало 
кухо обещание. Най-високата 
брутна заплата получават ра-

ботещите в централното уп-

равление - 1147 лв., а младши 

експерт в НСи получава бруто 
803 лв., но имало и брутни за-

плати от 730 лв. През второто 
тримесечие на т.г. средната 
брутна заплата в НСи е с 23% 
по-ниска, отколкото в цен-

тралната администрация. така 
от 122 държавни институции 
НСи е на 98 място по заплати, 
посочи григорова. Данните от 
НСи са от ключово значение 
за политиките на държавата, 
припомни атанасова. Заради 
недостиг на специалисти в 
НСи данните към евростат се 
предават със закъснение, зара-

ди което страната ни е запла-

шена от санкции. 

Жителите на село ветрен дол, община Сеп-

тември, се обявиха против инвестиционните 
намерения за изграждане на кариера за инерт-

ни материали в непосредствена близост до на-

селеното място. кметът Димитър Христосков 
обясни, че на общо събрание на селото е взето 
решение местността “голака”, където се нами-

ра кариерата, да стане защитена зона за редки 
растения и животински видове. Протоколът и 
мотивите за това ще бъдат внесени директно 
в министерството на околната среда и води-

те, откъдето, след експертен доклад, трябва да 
обявят територията за защитена.

Христосков уточни, че кариерата край се-

лото съществува от много години, в момента 
не се работи, но има подадени документи за 
концесия, с което селото не е съгласно. това 
е част от стъпките да се стопира намерението 
за добив на инертни материали. към искането 
“голака” да бъде обявена за защитена зона ще 
бъде приложена и подписка, в която жителите 
на ветрен дол казват “Не на кариерата”.

Полицаят, който блъсна с авто-

мобила си дете край софийското 
село лозен във вторник привечер 
и след това избяга, е отстранен от 
работа, съобщиха от мвр.

Служителят блъсна 9-годиш-

ното дете на пешеходна пътека, 
докато то е карало колело. Дете-

то е с охлузни рани, но по-късно 
е освободено от болницата. 

Свидетели на инцидента 
хвърляли бутилки и счупили зад-

ното стъкло на колата на шофьо-

ра, но той не спрял. По-късно по-

лицаи го намерили и се оказало, 

че е служител на жандармерията. 
той отказал да се тества за алко-

хол и наркотици. 
Пробата с дрегер е показала 

0,5 промила, но тя е взета три 
часа по-късно. Предстои да му 
бъдат взети кръвни проби, които 
ще покажат с колко точно про-

мила е бил той по време на ин-

цидента.
Пред полицаи шофьорът раз-

казал, че е пил малко алкохол 
след инцидента, за да се успо-

кои. Жандармеристът е отведен 
в районното, взети са значката и 

оръжието му. По-късно той е бил 
отстранен от работа. в деня на 
инцидента служителят не е бил 
на служба.

“Детето ми е било с колело. 
колата е блъснала задната гума 
на велосипеда и то е паднало на 
земята. Няма контакт с автомо-

била. от очевидци разбрах, че 
служителят на жандармерията 
се е движил доста бързо”, разка-

за бащата на пострадалото дете 
любомир топалов. Според него 
шофьорът е бил пиян и неадеква-

тен и е говорил несвързано. 

Покана Отстраниха полицая, 
който блъсна дете и избягаПродължавауспешнататрадицияведновременнотопровежданена

двапесеннифестивалазасамодейнитворческисъставиииндивидуални
изпълнители-XXIIфестивалнапатриотичнатаиантифашисткатапесен
“Сребърничучулиги”иXIXфестивалнафронтоватапесен“Альоша”,които
щесепроведатна29октомври2022г.вСофия.

КанимВинатържественотооткриваненафестивалите“Сребърничу-
чулиги”и“Альоша”,коетощесесъстоина29октомври,събота,от10ч.в
киносалонанаул.“Позитано”20.

ОрганизаторисаСдружение“Българскиантифашисткисъюз”,Фон-
дация “Устойчиво развитие за България” и партньорски организации:
СдружениенаприятелитенаРусия“АлександърНевски”,Съюзнаофице-
ритеисержантитеотзапасаирезерва,Съюзнаветеранитеотвойнитена
България,НационалноДвижениеРусофили,Федерациязаприятелствос
народитенаРусияиОНД,Международнафондация“ГеоргиДимитров”,
Синдикатнабългарскитеучители,Вестник“НоваЗора”,Вестник“Жара-
ва”,РускидомвСофия(РКИЦ),Координационенсъветнарускитесъоте-
чественицивБългария,СБП,СБЖ,ДомнаМосквавСофия.

Неказаеднодаподкрепимизпълнителитевтехниястремеждапод-
държатлюбимитепатриотични,антифашисткиифронтовипесниживи.

Суважение
СъпредседателинаНационалния

организационенкомитетЕвгенийБелийиСтанкаШопова

КТ „Подкрепа” иска  
до 30% ръст на заплати  
в администрацията
ТекучествоинезаетиместавКадастъра,НСИ
исоциалнизаведениязарадинискивъзнаграждения

Във Ветрен дол  
се обявиха  
против кариера за 
инертни материали

На сцената на Летния театър в град Левски деца се включиха  
в инициативата "Есенна въртележка" с танци и песни
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С почти пълно мно-

зинство депутатите 
приеха решение, с кое-

то задължават служеб-

ния кабинет да внесе 
в народното събрание 
проекти на всички нор-

мативни промени, които 
са нужни на страната, за 
да бъде отключен и вто-

рият транш по Плана за 
възстановяване и устой-

чивост. общо до края 
на годината депутатите 
трябва да променят 17 
закона и да направят 
един нов, за да отговорят 
на заложените реформи 
в плана. от началото 
на седмицата правител-

ството на Гълъб Донев 
вече внесе два проекта 
за законодателни про-

мени и един напълно 
нов. Против решението 
гласуваха единствено от 
“възраждане”, а от “Де-

мократична България” 
се въздържаха.

Според решението 
парламентът дава на слу-

жебния кабинет срок от 
седем дни, при спазване 
на законовите изисква-

ния да внесе в народното 
събрание необходимите 
законопроекти. въпрос-

ните законодателни про-

мени ще отключат 1,4 
млрд. лв. за българската 

икономика.
всъщност от начало-

то на седмицата служеб-

ният кабинет е внесъл 
15 законопроекта, като 
само три от тях са свър-

зани с второто плащане 
по плана - промени в 
търговския закон, За-

кона за съдебната власт 
и проекта за нов закон 
за защита на лицата, 
подаващи сигнали или 
публично оповестява-

щи информация за на-

рушения. общо за вто-

рото плащане е нужно 
да бъдат променени 19 
закона, като един от тях 
- Законът за насърчава-

не на заетостта, вече бе 
променен от предишния 
кабинет.

освен трите вече 
внесени законопроек-

та, служебният каби-

нет на свои заседания е 
одобрил още няколко, 
свързани с второто пла-

щане. те се отнасят до 
промените в Закона за 
електронното управле-

ние и наказателния ко-

декс. кабинетът трябва 
да одобри и промени в 
Закона за обществени-

те поръчки, както и в 
Закона за кадастъра и 
имотния регистър и За-

кона за медиацията. ос-

таналите закони, които 
трябва да бъдат проме-

нени, са за енергетика-

та, за водите, за конце-

сиите, за биологичното 
разнообразие, за прав-

ната помощ, за антико-

рупционната реформа, 
за личния фалит, за ет-

ажната собственост, за 
енергията от възобно-

вяеми източници и за 

пощенските услуги.
До края на годината 

на България й остава 
над 90% от работата, 
която трябва да свър-

ши по Плана за второто 
плащане, като изпъл-

нените цели за второто 
плащане са едва 4, а ос-

таващите - 62, показва 
проверка на economic.
bg в ИСУн.

минималната тарифа, по 
която ще возят такситата в Со-

фия, ще скочи с 15% от начало-

то на 2023 г. Дневната от 1,05 
лв./км ще стане 1,21, а нощна-

та от 1,21 лв. - на 1,39 лв./км. 
За увеличението по спешност 
бе изготвен доклад, след като 
в понеделник таксиметро-

ви фирми протестираха пред 
сградата на общината. тогава 
на заседание на комисията по 
транспорт бе одобрено такси-

тата в София да платят за 2023 
г. намален патентен данък от 
300 лева вместо 850 лева, как-

то е вече от две години. За вди-

гането на минималната тарифа 
за превоз с 20%, както искаха 
такситата, нямаше доклад, а по 
закон само до 31 октомври об-

щинарите могат да променят 

цената за таксиметров превоз 
за следващата година. общи-

нарите са съгласни за 15-про-

центно увеличение. в доклада 
се посочват и максималните 
тарифи за таксиметров превоз 
в София - 2,05 лв./км през деня 
и 2,51 лева през нощта.

в столицата сега има 5000 
регистрирани таксита, но ре-

ално се движат около 3000, 
според работещите в бранша. 
Броят им се сви след две го-

дини ограничения заради пан-

демията, а след това войната в 
Украйна вдигна рязко цените 
на горивата. През есента на 
2021 г. минималната тарифа 
за 2022 г. бе вдигната с около 
40% - от 77 ст./км дневната 
стана 1,05 лв./км, а нощната от 
88 ст. стана 1,21 лв./км.

европейската комисия 
представи предложение за 
въвеждане в еврозоната на 
незабавни банкови преводи. 
Предвижда се всички бан-

ки в еврозоната да предла-

гат такива разплащания без 
допълнителна такса. новите 
правила въвеждат автоматич-

на проверка за съвпадение на 
номерата на сметките и техни-

те собственици, като това ще 
послужи за предотвратяване 
на преводи към лица, санкци-

онирани от еС.
комисията отчита, че за-

сега само в една държава от 
еврозоната се извършват по-

добни автоматични провер-

ки, а една трета от банките не 
предлагат незабавни преводи. 
това означава, че 70 милиона 
европейци със сметки в евро-

зоната не могат да изпращат и 
получават преводи незабавно.

в предложението на ек се 
отбелязва, че 9,4 на сто от бан-

ковите преводи в еврозоната 
биват отхвърляни заради съм-

нения за нередност. в 99,8 на 
сто от тези случаи решението 
за отказ на превода е погреш-

но, допълва комисията. По 
данни на ек, ако бъдат приети, 

тези нови правила ще отклю-

чат 200 милиарда евро, бло-

кирани в банковата система. 
Според комисията промените 
биха довели до икономически 
ползи от 1,34-1,84 милиарда 
евро годишно.

Жилищните креди-

ти в България докосват 
рекордните 16 млрд. 
лв. към края на септем-

ври, показва статис-

тиката на Българската 
народна банка (БнБ). 
така те вече предста-

вляват половината от 
всички заеми за дома-

кинствата, или около 
една пета от всички 
кредити, предоставени 

от българските банки.
обемът на заемите 

за закупуване на имот 
расте за септември с 
традиционните за по-

следните две години 
около 1,5% или мал-

ко над 200 млн. лв. За 
това продължават да 
благоприятстват все 
още ниските лихве-

ни проценти, както и 
високата инфлация, 

която кара хората да 
инвестират спестява-

нията си някъде, за да 
не се обезценяват. в 
повечето случаи обаче 
на тях са им нужни и 
заеми, тъй като спес-

тяванията не достигат 
за закупуване на жи-

лище.
Според данните на 

БнБ към края на сеп-

тември общо обемът 

на ипотечните заеми 
е 15,8 млрд. лв., като 
очаквано ръстът е най-
значителен при дълго-

срочните кредити над 
пет години. нивото на 
проблемните заеми за 
закупуване на жилище 
пък продълж     ава да 
поддържа многого-

дишно дъно и за трети 
пореден месец те са 
под 400 млн. лв.

За седем дни властта  
трябва да внесе законите  
по Плана за възстановяване
Депутатитезадължихаслужебнотоправителство
дасвършиосновнатазадача,коятомубепоставена

Такситата в София ще 
возят по-скъпо от януари

Жилищните кредити  
достигат близо 16 млрд. лв.

ЕК предлага автоматична  
проверка на банковите преводи
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АПИ прекрати мегатъргове  
за поддръжка на пътища

Служебният кабинет ще 
се опита да спре превъзлага-

ния на обществени поръчки. 
на вчерашното заседание на 
министерския съвет са при-

ети промени в Закона за об-

ществените поръчки, които, 
ако бъдат приети от народ-

ното събрание, би трябвало 
да сложат край на непро-

зрачното разходване на бю-

джетни средства чрез инхаус 
процедури. новината бе съ-

общена първо от служебния 
премиер Гълъб Донев преди 
редовното заседание на каби-

нета, а след това потвърдена 
и от финансовия министър 
росица велкова. реформата 
е част и от ангажиментите, 
свързани с второто плащане 
по Плана за възстановяване 
и устойчивост.  вече няма да 
е възможно търговско дру-

жество, което прилага инха-

ус процедури, да превъзложи 
на фирми, които не могат 

да се явят и да спечелят об-

ществена поръчка по реда, по 
който това следва да се случ-

ва - прозрачно и публично”, 
коментира велкова.

Донев заяви, че порочна-

та процедура се е превърнала 
в “емблема за източване на 
държавни средства. По думи-

те му нито един изпълнител 
на поръчка няма да има пра-

во да превъзлага дейности-

те. ако пък това се случи, в 
законопроекта са заложени 
санкции.

Порочната практика доби 
популярност миналата го-

дина, когато стана ясно, че 
държавното дружество “ав-

томагистрали” е превъзлага-

ло дейности на частни фирми 
под прикритието на договори 
за доставка на материали и 
наем на техника. По този на-

чин се строи автомагистрала 
“Хемус” и част от пътя “ви-

дин-Ботевград”.

това даде основание на 
редовния кабинет “Петков” 
да определи строежите като 
незаконни, а плащанията към 

фирмите бяха спрени. 
До края на годината Бълга-

рия трябва да приеме мащабен 
пакет от промени в десетина 

закона, за да получи транш 
от 1,4 милиарда лева безвъз-

мездна финансова помощ от 
европейската комисия.

Ще забраняват превъзлагането  
на обществени поръчки

агенция “Пътна ин-

фраструктура” оконча-

телно прекрати мега-

търговете за поддръжка 
на пътища в страната. 
като мотив се посочва, 
че поръчките съдържат 
дейности, които впо-

следствие биха могли да 
доведат до изпълнение 
на основен ремонт. През 
последните две години 
този вид ремонти се пре-

върна в гореща тема.
Седемте търга на 

обща стойност над 2,3 
млрд. лв. бяха старти-

рани през септември от 
старото ръководство на 
Пътната агенция, кое-

то веднага след това бе 
уволнено от служебния 
регионален министър 
иван Шишков. 

тогава той обясни, 
че въпросните поръчки 
са стартирани без него-

вото знание. По-късно 
търговете бяха временно 
спрени. на 20 октомври 

обаче те са окончателно 
прекратени с решение 
на новия председател на 
аПи иво иванов.

мотивите за прекра-

тяването са еднакви за 
всички 7 района в стра-

на. агенцията посочва, 
че поръчките предпола-

гат дейности по основен 
ремонт. и още - “в слу-

чай, че тези процедури 
имат за резултат сключ-

ването на договори, то в 
процеса на изпълнени-

ето им не е осигурена 
възможност за изпъл-

нение на малки или час-

тични основни ремонти 
по отделни елементи на 
пътя с цел ефективно-

то му функциониране. 
това е съществен про-

блем в изпълнението 
на дейностите по текущ 
ремонт - обстоятелство, 
което фокусира общест-

веното внимание към 
аПи в последните две 
години”.

Служебният кабинет 
не успя да изтегли 200 
млн. лв. от вътрешния 
пазар, както бе планира-

но. Причината е прека-

лено висока доходност. 
резултата от аукциона, 
организиран от Българ-

ската народна банка, обя-

ви служебният финансов 
министър росица велко-

ва. Според нея емисията 
3,5-годишни държавни 
ценни книжа за 200 млн. 
лв. е анулирана. 

необходима ни е лик-

видност, но не на тази 
цена, коментира велкова. 
По нейни думи постигна-

тата среднопретеглена 
доходност е в размер на 
5,8%. това е най-висока-

та доходност, постигана 
по български вътрешен 
дълг от около 12 години.

неуспехът на слу-

жебния кабинет да 
пласира емисията е по-

редната илюстрация на 
влошаващите се дълго-

ви пазари заради реше-

нието на европейската 
централна банка да по-

виши драстично лихви-

те, а оттам и разходите 
по заемите на отделни-

те държави. в рамките 
на един месец на Бъл-

гария рязко й стана по-
скъпо и трудно да си 
набави търсената лик-

видност.

През предстоящия сезон 
се очаква леко поскъпване на 
зърното, пшеницата, цареви-

цата заради натрупването на 
допълнителни разходи през 
зимата, заяви пред Бнт глав-

ният изпълнителен директор 

на Софийска стокова борса 
васил Симов.

като цяло обаче у нас има 
достатъчни количества слън-

чоглед и царевица, така че да 
не се налага драстично пос-

къпване на олиото и брашно-

то. “Презапасяването и пси-

хозата, създавана от някои 
търговци, че всичко поскъпва, 
кара потребителите, които не 
си правят сметка, да се преза-

пасяват. а колкото по-голямо 
е търсенето на дадена стока, 

карат търговците да вдигат 
цената”, заяви Симов.

Захарта поскъпва, тъй 
като суровата суровина за нея 
се внася и не се произвежда у 
нас. и въпреки че цената на 
суровата захар на световно-

то тържище в ню Йорк, леко 
намалява, у нас разликата не 
може да се усети заради по-

вишаването на долара спря-

мо лева. По същия начин 
стои и въпросът с горивата, 
допълни той.

Променипредвиждатпремахване
наинхауспроцедуритепритях

Поредният опит на правителството 
да вземе заем се провали 

ВасилсимоВ:

Очаква се леко поскъпване на зърното

Всички сгради  
в ЕС трябва да са 
енергоефективни 
до 2050 г.

министрите на енергетиката на страните от еС заседа-

ваха в Люксембург, без да приемат конкретни решения за 
справяне с енергийната криза. Засега сред държавите има 
съгласие за общото закупуване на газ, остават дебатите за 
така наречения ценови коридор на газа. очаква се енер-

гийните министри отново да заседават извънредно през 
ноември за цените на газа. Беше прието обаче друго реше-

ние, което засяга и България - енергийната ефективност на 
сградите. министрите от страните членки се разбраха, че 
до 2030 г. всички нови сгради трябва да бъдат енергоефек-

тивни, да не отделят никакви вредни емисии, а до 2050 г. 
целият сграден фонд в съюза да не отделя вредни емисии. 
Задача, която е непосилна за България, коментира служеб-

ният министър на енергетиката росен Христов. 
“обсъждаме целите, т.е нивото на енергийна ефек-

тивност към тези дати. но това, което ние предлагаме да 
постигнем към 2030 г., нидерландците казаха, че вече са 
го постигнали. те де факто казаха: “ние до 2030 г. няма 
какво да правим”. но това, което аз отговорих, е, че няма 
причина държавите, които са по-напред, да продължат да 
преизпълняват целите. 

важно е целите да бъдат реалистични, защото ако ние 
поставим нереалистични цели, никой няма да ги изпълня-

ва, защото ще знае, че това е неизпълнимо. това има об-

ратен ефект. много е хубаво сградите да бъдат енергийно 
ефективни. ние в България далеч не сме използвали този 
потенциал както за новото строителство, така и за старите 
сгради”, каза той.
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накратко

30 000 се събраха в Баня Лука, Република Сръбска, с искане ЦИК да прекрати повторното преброяване на бюлетините  
от оспорваните президентски избори и да обяви проруския босненски сръбски лидер Милорад Додик за победител.  
Протестиращите носеха негови снимки и развяваха знамена на управляващия Съюз на независимите социалдемократи

снимкибта

Броят на чужденците, 
които пребивават във въ-

трешността на Гърция, е 
по-нисък през септември 
с 54% в сравнение с годи-

на по-рано, показват дан-

ни на министерството на 
миграцията и убежището, 
цитирани от “Прото тема”. 
мигрантите, настанени по 
островите, са по-малко с 14 
на сто.

Същевременно пристиг-

налите в страната в периода 
януари-септември са с 80 на 
сто повече спрямо същия 
период на 2021 г.

общо в Гърция са по-

дадени 21 039 заявления 

от украински бежанци и са 
предоставени 19 783 разре-

шения за временна закрила.
междувременно бе пуб-

ликуван доклад на между-

народната организация по 
миграция, според който над 
29 000 души са намерили 
смъртта си по миграцион-

ните маршрути към европа 
от 2014 г. насам, а 5000 са 
загинали само за последни-

те две години. Най-смърто-

носният път продължава да 
бъде този през Централното 
Средиземноморие. от януа-

ри 2021 г. досега са загина-

ли 2836 мигранти в опит да 
достигнат италия или мал-

та през Средиземно море 
от Либия и тунис. вторият 
е през Атлантика от Запад-

на Африка към испанските 
канарски острови, където 
са регистрирани над 1500 
смъртни случая от 2021 г. 
насам.

експерти признават, че 
данните вероятно са зани-

жени заради трудността при 
събиране и потвърждаване 
на информация за т.нар. “не-

видими корабокрушения” - 
лодки, които изчезват в мо-

рето, без да има очевидци.
За пореден случай съ-

общава корабът “оушън 
вайкинг” на хуманитарната 

организация “ес о ес ме-

дитеране” - спасени са 73 
души по време на две акции 
в международни води до 
бреговете на Либия. С това 
броят на спасените на борда 
му достигна 146 души. 

Новата италианска пре-

миерка Джорджия мело-

ни, лидерка на крайнодяс-

ната партия “италиански 
братя”, обеща да блокира 
пристигането на мигранти 
от Африка, въпреки че над 
1300 души в момента са в 
затруднено положение в 
Средиземно море според 
неправителствената орга-

низация “Аларм фон”.

Атина отчита
повече мигранти
над29000душисазагинали
попътякъмЕвропаот2014г.насам

Гръцкото министерство на труда съобщи, че таванът на пен-

сиите ще бъде увеличен на 4932 евро от 1 януари 2023 г. спрямо 
сегашните 4608 евро, съобщава в. “катимерини”. максималната 
пенсия се определя от националната пенсия, която ще бъде по-
висока с най-малко 7% от началото на следващата година.

Според ведомството все още се очаква окончателното ре-

шение, засягащо 1 682 116 пенсионери (от общо 2,4 милиона), 
независимо от типа пенсия, която получават.

На практика това означава, че 7-процентното увеличение 
ще повиши националната пенсия до 411 евро през 2023 г. от на-

стоящите 384 евро в момента. максималната пенсия се равнява 
на 12 национални пенсии, така че при увеличаването на нацио-

налната пенсия таванът също се покачва, отбелязва изданието.

Таванът на пенсията в
Гърция става 4932 евро 

Най-малко 12 къщи във венецуелската 
столица Каракас са се срутили  
след обилни валежи. Всички хора  
в района са евакуирани

Председателят на европейската комисия Урсула фон 
дер Лайен пристигна в Северна македония, с което започ-

на 3-дневната си обиколка в региона на Западните Балкани, 
съобщава скопският вестник “Слободен печат”. основното 
послание, което ще отправи, е ангажиментът на еС към ев-

ропейската интеграция на региона.
“Посланието е солидарността на еС с региона, ангажира-

ността чрез програми, насочени към насърчаване на инвес-

тициите, и волята за продължаване на сътрудничеството с 
целия регион”, обобщи говорителят на ек.

Предвижда се при посещението й в Скопие да бъде по-

дписано споразумение с Фронтекс, което ще е първото меж-

ду Брюксел и югозападната ни съседка на македонски език.

Урсула Фон дер Лайен 
посети Скопие

45 години австралийско  
радио говори и на български

Българската общност в Ав-
стралия отбелязва 45 години, 
откакто за първи път в ефира 
на Австралийското национално 
радио Ес Би Ес прозвучава родна 
реч. През 1977 г. в студиото в 
Мелбърн се поставя началото на 
предаванията на български език. 
Програмата бързо набира попу-
лярност в цялата страна.

Гласуваха доверие  
на правителството  
на Джорджия Мелони

Долната камара на итали-
анския парламент - Камарата 
на депутатите, гласува доверие 
на правителството на първата 
жена премиер в страната Джор-
джия Мелони, предаде АНСА. 
Участваха 389 депутати от общо 
400. Мелони бе подкрепена от 
235. Против бяха 154 депутати, 
а само 5 гласуваха “въздържал 
се”. Предстои вот на доверие в 
Сената.

16-годишно момче  
бе застреляно  
в Швеция

Момче на 16 години бе застре-
ляно в Швеция. Местните власти 
са започнали разследване, но все 
още няма арестувани. През тази 
година най-много смъртоносни 
стрелби в ЕС са отчетени в Шве-
ция. Премиерът Улф Кристер-
шон заяви, че основен приоритет 
на кабинета ще бъде борбата с 
тежката престъпност и групи-
ровките. 

Германия се готви  
да узакони канабиса

Германското правителство 
проправи път за легализиране на 
канабиса, но въпреки това все още 
не е ясно дали планът ще бъде 
одобрен и на европейско ниво. 
Купуването и притежанието на 
до 30 гр няма да бъде наказвано. 
Отглеждането за лично ползване 
ще бъде позволено до определен 
лимит, а продажбата в “лицензи-
рани специализирани магазини” и 
вероятно аптеки също е възмож-
на за възрастните.

Силно земетресение  
разтърси Филипините

Земетресение с магнитуд 6,4 
по Рихтер бе регистрирано в се-
верните части на Филипините, 
предадоха световните агенции. 
Епицентърът е бил в района на 
град Долорес. Трусът е бил усетен 
в столицата Манила.
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русия е уведомила сАЩ 
за плановете си да проведе го-
дишни учения на своите ядре-
ни сили, съобщи Белият дом, 
цитиран от световните медии. 
“сАЩ бяха уведомени, това 
е рутинно годишно учение на 
русия”, заяви бригаден гене-
рал Патрик райдър. русия ще 
извърши тестови изстрелва-
ния на стратегически ракети 
по време на ежегодните си 
учения “Гром”. съгласно но-
вия Договор стАрт москва е 
задължена да уведомява за та-
кива учения. във вашингтон 
смятат, че осведомяването от 
руска страна намалява риска от 
погрешни преценки. “... тези 
мерки за уведомяване гаран-

тират, че няма да бъдем изне-
надани, и намаляват рисковете 
от погрешно възприемане”, 
заяви говорителят на Държав-
ния департамент на сАЩ Нед 
Прайд.

ДУмА припомня, че уче-
нията ще се извършат в мо-
мент, когато Западът завъртя 
на пълни обороти манипула-
тивната кампания, че русия 
щяла да прибегне до ядрено 
оръжие. По-рано владимир 
Путин каза, че русия би при-
бегнала до него, но само в от-
говор на ядрена заплаха срещу 
нея, а не че първа ще използва 
ядрено оръжие, както внушава 
Западът. 

Президентът на сАЩ Джо 

Байдън няма намерение сам да 
предложи евентуален контакт 
с Путин по време на срещата 
на върха на Г-20 в индонезия, 
каза говорителката на Белия 
дом карин Жан-Пиер, предаде 
тАсс. междувременно група 
прогресивни демократи отте-
глиха писмото до Белия дом 
на 30-те конгресмени, в което 
се настоява Байдън да води 
преки дипломатически прего-
вори с русия. то било изпра-
тено, без да има окончателно 
одобрение от либералното 
крило в партията.

в новините от бойното 
поле все така преобладават 
съобщенията от Херсонска 
област. руската армия укрепва 

град Херсон и се готви за голя-
ма битка, заяви началникът на 
украинския военен шпионаж 
генерал кирил Буданов пред 
в. “Украинска правда”. спо-
ред него руските сили искат да 
въвлекат украинската армия в 
сражения в градски условия в 
Херсон. По думите на Буданов 
в момента руските сили не се 
изтеглят от града, а подсилват 
отбраната с нови подразделе-
ния, макар да създават “илю-
зията, че всичко е загубено”.

в седем украински области 
бе обявена въздушна тревога в 
сряда през нощта. Заради така-
ва тревога посетилият Украйна 
германски президент Франк-
валтер Щайнмайер трябваше 

да прекара 90 минути в бом-
боскривалище в град корюков-
ка до границата с Беларус.

руските атаки срещу енер-
гийната система на Украйна 
са толкова методични и разру-
шителни, че според украински 
и западни представители те се 
ръководят от енергийни специ-
алисти, които знаят поразява-
нето на кои цели ще причинят 
максимални вреди, пише “ва-
шингтон пост”.

Броят на загиналите в ук-
раинския конфликт цивилни 
надхвърли 16 000, а други 
9776 са ранени, съобщиха от 
ооН. 61% от тях са загинали 
“в районите на Донецк и Лу-
ганск”.

рейтингът на 
президента на сАЩ 
Джо Байдън се доб-
лижи до най-ниско-
то ниво от неговото 
управление, а това се 
случва две седмици 
преди междинните 
избори в сАЩ, ус-
танови проучване на 
агенция “ройтерс” 
и социологическия 
институт “испос”.

Двудневното 
национално про-
учване показа, че 
едва 39% от амери-
канците одобряват 
работата на Байдън, 
което е процент по-
малко от седмица 

по-рано.
само 31% от 

американците смя-
тат, че Байдън ре-
шава наистина ва-
жните проблеми за 
сАЩ. една трета 
от респондентите 
са посочи иконо-
миката като най-
големия проблем 
на страната, много 
по-голям дял от оне-
зи, които посочват 
престъпността като 
такъв проблем (един 
на всеки 10 души). 
само един от 20 по-
сочва националните 
права на аборт. Ан-
кетата, проведена 

онлайн, събра от-
говори от 1005 въз-
растни, включител-
но 447 демократи и 
369 републиканци. 

Непопулярност-
та на Байдън за-
силва мнението, че 
републиканците ще 
спечелят контрола 
над камарата на 
представителите, а 
вероятно и над се-
ната на 8 ноември. 
контролът дори 
върху една камара 
на конгреса би дал 
на републиканците 
властта да спрат за-
конодателната про-
грама на Байдън.

Германският канцлер олаф Шолц пристигна в 
Париж за преговори с френския президент еманюел 
макрон. Двамата обсъждат въпроси от двустранните 
отношения и европейската политика. Първоначал-
но на този ден трябваше да се проведе заседание на 
френско-германския съвет на министрите във Фон-
тенбло, но събитието бе отложено за януари 2023 г.

според френската телевизия BFMTV причината 
за отлагането може да е “изостряне на противоречи-
ята между Франция и Германия по въпроса за отбра-
нителната политика”. става дума най-вече за разра-
ботването на нови европейски изтребители и танкове, 
както и за модернизацията на бойни хеликоптери. 
освен това Германия предложи проект за въздушен 
щит в европа, който се основава не на европейските 
разработки, а на използването на “американски из-
требители и израелски системи за Пво”, отбелязва 
медията. 

според лидера на опозиционния Християндемок-
ратически съюз Фридрих мерц правителството на 
Шолц е създало напрежение в отношенията с Фран-
ция и посещението на канцлера цели да смекчи по-
следствията от него. 

Русия уведоми САЩ за
планирани ядрени учения
Разрушителнитеударипоукраинскатаенергосистема
серъководятотенергийниспециалисти,смятатнаЗапад

съд в канада отхвър-
ли историческо споразу-
мение, според което отава 
трябваше да изплати 40 
млрд. канадски долара за 
обезщетяване на деца от 
коренното население и 
семействата им, станали 
жертва на дискриминация 

от системата за защита на 
децата. това беше най-
значимото споразумение 
за обезщетяване в истори-
ята на страната. в него се 
изискваше правителство-
то да изплати по 40 000 
канадски долара на всяко 
от хилядите деца от Пър-

вите нации, отделени от 
родителите си след 2006 
г. и поставени под попечи-
телството на системата за 
закрила на децата.  

канадският съд е преце-
нил, че текстът не включва 
всички засегнати деца. от-
хвърлянето му разочарова 

много хора, заяви минис-
търката на службите за 
коренното население Пати 
Хайду. Заради няколко 
невключени в текста деца 
обезщетения няма да по-
лучат хиляди други техни 
връстници или засегнати 
лица.

икономическото възстановя-
ване след ковиД-пандемията е 
довело до покачване на емисиите 
на въглероден диоксид на годишна 
основа в ес, след като дълго вре-
ме нивата им спадаха. това сочат 
най-новите данни на европейската 
агенция за околна среда, цитирани 
от ДПА.

според предварителни оценки 

емисиите на вредни за климата пар-
никови газове в ес са се увеличили 
с около 5% през 2021 г. в сравнение 
с година по-рано. все пак те са били 
с близо 6% под нивата от предпан-
демичната 2019 г.

между 1990 и 2020 г. емисиите 
на страните членки са намалели с 
32%, което означава, че заложената 
за 2020 г. климатична цел за 20-про-

центово намаление е постигната. За 
да бъдат обаче изпълнени по-амби-
циозните цели за климата и енерги-
ята до 2030 г., този напредък трябва 
да бъде удвоен, смята агенцията.

На година емисиите трябва да 
намалеят средно със 134 млн. тона 
въглероден диоксид, за да бъде дос-
тигнат спад поне с 55% до края на 
това десетилетие.

Берлин смекчава
споровете с Париж

Ръст на вредните емисии в ЕС

Канадски съд ощети деца и семейства  
на коренното население

Байдън с най-нисък
рейтинг като президент

СнимкаБТа

Ливански войници стоят пред конвоя от камиони със сирийски бежанци, 
събрали се на сборен пункт в ливанския граничен град Арсал, за да потеглят към родината си 
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Боян  
Бойчев

След изборите сякаш сме в политически цирк. 
Е, не е само сега, ние сме в политически цирк пер-
манентно, но настоящата програма е особено 
запомняща се. 

ГЕРБ отново са първа политическа сила. 
Цирк! Хайде на представлението! Дресировка, 
клоуни, илюзионисти, кукли на конци, вентроло-
зи (говорещи с корема)... Циркаджии всякакви! А 
народът люпи семки и се забавлява. Да вярва ли, 
да не вярва ли? 

Още в самото начало представлението на 
Народното събрание започна с цирк. Основният 
хамлетовски въпрос, занимаващ бъдещите депу-
тати дни наред, беше: да бъдат ли поканени на 
откриването посланиците на Русия и Беларус, да 
не бъдат ли? В крайна сметка не бяха поканени. 
Нарушение на протокола и груб политически гаф, 
а не просто цирк. И въпросът е, като в онази при-
казка за юнак Гюро: имат ли глави, нямат ли... 
Ами имат нещо, което май само за носене на аме-
рикански шапки става.  

После започна изборът на председател на На-
родното събрание. Дни наред. И тези, дето не 
можаха да се разберат дни наред, ще гласуват 
закони, ще решават съдбините на България! Тра-
гикомедия...

Направо гротесково си беше назначаването на 
две марионетки като консултанти за създаване 
на правителство: бивш президент, самоопреде-
лил се като “ирландска пастирка”, и плачещ за 
НАТО като в сапунен сериал вечен атлантик. По-
редният налудничав американски проект, целящ 
да спре всяка мисъл за отклонение от светлото 
евро-атлантическо бъдеще, съвсем ни взе за... 
Нали се сещате кой върви след пастирките?

Защото мантрата “евро-атлантическо пра-
вителство” всъщност е метафора на антибъл-
гарско правителство. Все повече хора на Запад 
са наясно, че управляващите върхушки, които са 
свързани, преплетени с американските интереси, 
вредят както на Европа, така и на националните 
интереси, на собствените си народи. 

Тъпо е, направо идиотско, когато си некадъ-
рен дресьор, да си пъхаш главата в устата на ти-
гъра. По-скоро не дресьор си, а дресиран или дори 
дрогиран, което обаче няма да ти помогне. 

И поредната идиотщина е факт: до седмица 
трябвало да се гласува изпращане на военна по-
мощ за Украйна. Кукли на конци се опитват да се 
правят на истински актьори, но от това циркът 
само още по-бързо се превръща в трагедия за на-
рода. 

Какво ли още ни чака?!
Народът ни, който е най-бедният в Европа, 

разчита на разни европомощи да си купи биле-
тите за цирка. А тези билети всъщност ще ги 
плащат нашите деца, внуци, правнуци... С непре-
къснато увеличаващите се лихви. 

Какъв ти тук цирк? Нека не обиждаме цирка. 
Това е развлекателно, красиво и в същото време 
много сериозно изкуство. Една грешна стъпка и 
си паднал от въжето. Артистите са истински 
професионалисти, които с години тренират сво-
ите номера. И наистина играят за народа - да го 
накарат да забрави поне за миг онази, фалшива-
та, пошла действителност. Докато голяма част 
от политиците ни са аматьори или просто мари-
онетки. Достоен обект за сатира. 

По-скоро фарс, при това доста циничен, игра-
ят нашите управници. Фарс, който много лесно 
може да се превърне в трагедия, ако народът не 
се осъзнае навреме...

Политически фарс

От стр. 1

Голяма част от за-

платите са близки до 
минималната, която в 
момента е 710 лв. от тях 
около 150 лв. отиват за 
удръжки. в много малко 
сектори от икономиката 
възнагражденията са над 
средното. 

България е най-бедна-

та държава в еС, с най-ев-

тината работна ръка, но и 
с най-ниските разходи за 
труд на работодателите. 
рядко обаче работодате-

лите ни имат реална со-

циална политика спрямо 
работниците.

родните чорбаджии 
никак не обичат опре-

делянето от държавата 
на минимална работна 
заплата. идеята на БСП 
минималната заплата да 
стане 850 лв. догодина 
се посреща ако не на 
нож, то с бучащо нео-

добрение от работода-

телските организации, 
които имат сериозни 
политически лобита в 
парламента. въпреки че 
сега това е гореща тема, 
както в еС, така и у нас 
предвид кризата и невъз-

можността на хората да 
оцеляват с минимално-

то. А неяснотата ще има 
ли готов бюджет за до-

година подклажда неси-

гурност не само у хора-

та, но и у пазара. Цените 

летят нагоре вече с дни. 
това е и една от причи-

ните част от хората да 
са принудени да работят 
в сивия сектор, без оси-

гуровки и без защита. 
Защото парите за нищо 
не стигат, дори и за най-
необходимото.

рядко работодате-

лите проумяват, че на 
човек са му нужни и 
средства за ипотеки и 
наеми, освен за храна и 
дрехи. такава компонен-

та в българските заплати 
липсва. А е необходима, 
ако човек иска да създа-

де семейство, да отглеж-

да деца. именно това ни-

ско заплащане на труда 
у нас е невъзможно да 

осигури най-обикновен 
и нормален живот. Гене-

рира неравенства, цели 
армии от работещи бе-

дни и принуждава цели 
фамилии да поемат пър-

во към София и другите 
големи градове, а после 
и към терминал 2. 

България има нужда 
от разумно и прагматично 
управление, от работода-

тели, които да провидят, 
че няма как везната да е 
натегната само в една-

та посока. Само на хляб 
и политически зрелища 
няма как да се издържи. 
защото зрелищата по 
площадите са сигурни, 
ако не се възстанови со-

циалната справедливост.    

ГешевкатоБорисов

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Зрелищатаостанаха

Политизира ли се 
държавната институция 
“Прокуратура”? Не е 
спирала да се политизи-

ра, но в последно време 
този процес бележи еска-

лация, материализирана 
от главния прокурор Ге-

шев. Действията на об-

винител №1 поразително 
наподобяват действията 
на Бойко Борисов във 
времената, когато беше 

главен секретар на мвр.
“Съвместни екипи на 

мвр, ДАНС и прокура-

турата да работят заедно 
по всички данни за из-

вършени тежки престъ-

пления и корупция по ви-

соките етажи на властта. 
това са част от трите гру-

пи мерки, които главният 
прокурор иван Гешев 
предложи по време на 
национално съвещание 
на прокуратурата, което 
се проведе в Национал-

ната следствена служба”, 
предаде Lex.bg. Главният 
прокурор предлага още 
във всички окръжни про-

куратури да има звена за 
противодействие на орга-

низираната престъпност.
Пред прокурорите 

и следователите Гешев 
каза, че са зачестили 
разпространението и 
трафикът на наркотици, 

телефонните измами, 
мигрантският натиск и 
корупцията по високите 
етажи на властта. Затова 
той предлага да заработят 
екипи на мвр, ДАНС и 
прокуратурата, които да 
анализират, оценяват и 
осъществяват постоянен 
мониторинг на налич-

ните данни за този вид 
престъпления.

Служебният минис-

тър на вътрешните ра-

боти Демерджиев само 
преди дни каза, че няма 
ръст на престъпността, 
но се отбелязва ръст на 
разкриваемостта на прес-

тъпленията.
един от двамата гово-

ри неистини (лъжи). Дали 
е Гешев, или е Демерджи-

ев, няма особено значе-

ние. На публиката няма 
да й стане по-топло, нито 
по-студено от приказките 

на Гешев и Демерджиев. 
и България ще продъл-

жава да бъде една разбри-

цана държавица - терито-

рия на нерегламентирани 
срещи и контакти между 
висши полицаи и бивши 
бодигардове на мафията, 
които сега са депутати 
и политици. А главният 
прокурор ще продължава 
да страда, че специали-

зираното правосъдие е 
закрито. Паралелно с това 
ще призовава за коопера-

ция между ДАНС, мвр 
и прокуратурата - нещо 
като нов фасон на Специ-

ализираната прокуратура. 
Специализирана проку-

ратура и специализирани 
съдилища има само в ис-

пания. в другите държави 
на еС няма такива специ-

ализирани структури.

Фейсбук

Любо КОЛЬОВСКИ
n
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По-труден бюджет от тазгодишния 
държавата вероятно никога не е имала, 
но основният финансов закон за дого-
дина се очертава още по-измъчен. след 
продължителна "артилерийска под-
готовка" и три варианта изненадващо 
служебният финансов министър роси-
ца велкова обяви пред депутатите, че 
няма да внася проектобюджет за 2023 
г., а ще предложи удължено действие 
за изпълнение на бюджета за 2022 г.

от нейните думи в парламента стана 
ясно, че в един от вариантите за бюджет 
за догодина се предвижда излишък от 3% 
от БвП, който обаче министърът призна, 
че е свързан с рязко рязане на бюджет-
ни разходи и помощи за домакинствата. 
Другият вариант е за дефицит от 6,6%. 
велкова коментира, че при такъв дефи-
цит страната няма как да влезе в евро-
зоната, което по принцип е за 1 януари 
2024 г. Преди дни служебният финансов 
министър посочи, че от дефицита евро-
пейската комисия позволява страната да 
приспадне направените разходи, свърза-
ни с пандемията от ковиД-19.

Замразяване

Лидерът на БсП корнелия Нинова 
коментира, че удължаването на изпъл-
нението на сегашния бюджет означава, 
че служебният кабинет не може да из-
мисли нищо по-добро от направеното от 
кабинета "Петков". според Нинова удъл-
женото действие на Бюджет 2022 и през 
следващата година означава, че няма да 
има повишение на минималната заплата 
догодина, нито допълнителни помощи за 
българите. министърът не отговори на 
въпроса на лидера на БсП дали ще бъдат 
направени допълнителни разходи за по-
купка на бойни самолети, каквато заявка 
направи служебният кабинет още в пър-
вия ден на този парламент.

ако до края на годината не се вземе 
нов държавен дълг, фискалният резерв 
силно ще намалее, предупреди велкова. 
тя съобщи актуални данни, които показ-
ват, че към 30 септември размерът му е 
12,1 млрд. лв. силният спад ще се случи, 
независимо че до края на годината се оч-
акват приходи по социалния инструмент 
SURE, но пък предстои изплащане на 
субсидиите за земя на фермерите от цели 
900 млн. лв., което задължително трябва 
да бъде направено до Нова година. като 
се вземат предвид тези сметки, към 31 де-
кември фискалният резерв ще се стопи до 
5,6 млрд. лв., а по закон той не трябва да 
пада под 4,5 млрд. лв.

През следващата година връзването 
на държавните финанси ще е трудно - с 
много нови разходи и с риск от по-малко 
приходи при евентуална криза и рецесия. 
само за пенсиите през 2023 г. - разбира, 
се по разчетите на служебното правител-
ство - ще са нужни допълнителни почти 
4,3 млрд. лв. в момента все още растяща-
та икономика и високата инфлация дър-

жат нещата в публичните финанси над 
водата. Но ако се сбъднат очакванията за 
задаващо се забавяне или дори рецесия, 
разходите едва ли ще могат да се компен-
сират с толкова голям ръст на приходите 
през 2023 г. и ако следващото правител-
ство бързо не измисли как да се свие и да 
преструктурира някои сектори, ще трябва 
или да вдига данъци, или да увеличи с 
още дефицита и дълга. Последното обаче 
означава да се нарушат критериите на ек 
и това на практика ще унищожи шансове-
те на страната да приеме еврото от 2024 
г., каквато все още е официалната цел.

Данъци

Преди време в интервю за Бта вел-
кова каза, че като експерт не би препоръ-
чала да се вдигат данъци. "Предпочитам 
оптимизиране на разходната част на бю-
джета", заяви тя тогава. Думите й означа-

ват и още нещо - че следващият редовен 
кабинет ще има много по-малко поле 
за маневри и за популистки обещания, 
включително за реверанси към различни 
бизнеси. Защото и преди актуализацията 
сметките показваха, че държавните фи-
нанси ще продължат да са на минус от 
по 5 млрд. лв. всяка от следващите три 
години. Новите изчисления вероятно ще 
покажат още по-големи дефицити.

"в последната актуализация на бю-
джета изобщо не се споменаваше и дума 
за балансиране на бюджета. основното, за 
което се говореше, беше как да направим 
така, че да увеличим разходите. винаги в 
края на управлението се предприемат така 
наречените популярни мерки - вдигането 
на пенсиите, намаляването на ДДс за хля-
ба, данъчните облекчения за семействата 
с деца, помощите от 25 стотинки за литър 
бензин", твърди доц. Григор сарийски от 
института за икономически изследвания 

при БаН. и плащането на масрафа обик-
новено се прави от следващото прави-
телство. Но когато то не е законодателно 
подкрепено, какъвто е вариантът служе-
бен кабинет без парламент, това създава 
допълнителни затруднения. Доколкото в 
България перспективата от верижна "слу-
жебност" изглежда абсолютно реална, за-
ложеният от предишни правителства тр-
енд за прахосване може да вкара страната 
в дългова криза или да докара увеличение 
на данъчното бреме, което да затормози 
икономиката. още в средата на юни уп-
равителят на БНБ Димитър радев преду-
преди кабинета да не поема значителни 
допълнителни постоянни разходи, срещу 
които не стоят постоянни приходи, тъй 
като това може да доведе до вдигане на 
налозите, съкращаване на други разходи 
или инфлационна спирала.

Буфер

По всичко личи, че проблемите с 
държавните финанси обаче ще бъдат 
по-скоро догодина. от една страна - 
новите разходи на база ангажименти, 
поети през тази година, по предва-
рителни изчисления на финансовото 
министерство, са за над 6 млрд. лв. от 
друга - при продължаваща война в ук-
райна, евентуална криза в еврозоната 
и недостиг на газ, вероятно приходите 
няма да растат с темп, който да ком-
пенсира новите разходи. както при-
помня и Петър Ганев от института за 
пазарна икономика, ако има криза, по-
добно на 2009 г., приходите в бюджета 
ще замръзнат, а разходите се свиват 
трудно. така дефицитът ще се увеличи 
още повече.

вероятно някакъв буфер са парите 
за капиталови разходи, защото от пла-
нираните общо 8,2 млрд. лв. към сре-
дата на годината са изплатени едва под 
20%. от тези пари обаче половината са 
европейски средства. от националния 
бюджет 2 млрд. лв. са на агенция "Път-
на инфраструктура" и те трябва да бъдат 
похарчени по предназначение. Голяма 
част от другите 2 млрд. лв. са свързани 
с плащания по военни проекти.

иначе по дългогодишна вече тради-
ция съществените въпроси по държав-
ния бюджет не се обсъждат при неговото 
приемане в парламента. а най-важният 
въпрос е какво се предвижда в проекта за 
държавен бюджет за 2023 г. за туширане 
или ограничаване на демографската криза 
и по-конкретно - предвиждат ли се мерки 
за увеличаване на раждаемостта.

Демография

Намаляващото население и ниската 
раждаемост не само че са от изключи-
телно значение, но са и въпроси, чието 
решаване задължително се свързва на-
всякъде с годишните държавни разхо-
ди. в този смисъл идеята на левицата 
да се увеличи данъчното облекчение за 
едно дете от 4500 на 6000 лв. заслужа-
ва адмирации дори с цената на увели-
чаване на дефицита.

всеки проектобюджет по дефини-
ция трябва да е обвързан с управленска-
та програма на правителството. такава 
програма обаче не може да се очаква от 
сега действащото правителство. освен 
това няма случаи досега при обсъжда-
нето на бюджетните разходи някои да 
е поискал пред Народното събрание да 
се яви представител на съдебната власт, 
който да обясни ежегодното нарастване 
на разходите и да даде подходящо обяс-
нение за ефективността на тези разхо-
ди. отсъстват винаги данни за средни-
те заплати по отделните направления. 
Независимостта на съдебната власт и 
правото й да представя самостоятелно 
изготвен бюджет не означава, че това 
трябва да се прави непрозрачно и без 
обосновка за ефективност.

всичко това създава усещане, че 
написаното в книги, закони, наредби 
относно публичните разходи е нещо, 
което се прави формално и за отчетите 
пред Брюксел. може би и затова слу-
жебният финансов министър оттегли 
бюджета за догодина.

 
 
 
l Нулев ДДС за доставките на хляб и брашно. Ще се прилага до 1 юли 2023 г.; 
l 9% ДДС за парно и природен газ от 1 юли. Промяната е в сила от 9 юли 
2022 г. и ще се прилага до 1 юли 2023 г.; 
l 9% ДДС за доставките на храна в заведенията, на детски пюрета и пам-

перси, книги, за ползването на спортни съоръжения; 
l Нулева ставка при акциз на електрическата енергия, втечнения нефтен 
газ и природния газ в срок до 30 юни 2025 г.; 
l Увеличава се данъчното облекчение за едно дете - от 4500 на 6000 лв.; 
l Нормативно признатите разходи на адвокатите се увеличават от 25 на 
40% от началото на 2023 г.; 
l Разходите за 2023 г. нарастват с 11 млрд. лв. спрямо тази година основно 
заради по-големите плащания за персонал, 
увеличение на пенсиите и социални и здравноосигурителни плащания; 
l Капиталовите разходи са с ръст от 3,1 млрд. лв. За индексиране на дого-

ворите в строителството се отделят 400 млн. лв. Запазва се минималната 
работна заплата, а пенсиите се вдигат с 12% през юли.

Какво ни предлагат?

Бюджет 2023 - 
ходене по мъките
Догодинасеочертавазатяганенаколанитеилипо-високиданъци
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Интервю на Нора СтоИчкова
  

n Г-н Гечев, по искане на БСП 
парламентът изслуша служебния 
финансов министър Росица Вел-
кова за състоянието на бюджета? 
Вашият коментар за обясненията 
на министъра.

- За съжаление, моето усещане е, 
че росица велкова изпълнява опре-

делени политически поръчки - атаки 
срещу предишния редовен кабинет 
и срещу финансовото състояние на 
страната. от нейното изявление раз-

брахме някои интересни неща. Пър-

во, че служебният кабинет е разра-

ботвал два-три варианта на бюджета 
за догодина, които били възнаме-

рявали да предложат на парламен-

та. това противоречи на световната 
практика и здравия разум. Правител-

ството да прави различни разчети е 
разбираемо, но трябва да предложи 
един-единствен вариант на бюджет.

Изобщо не стана ясно велкова 
за кой от всички варианти говори в 
парламента. в края на дебатите стана 
ясно, че те нямат намерение да пред-

ставят изобщо някакъв план за дър-

жавните сметки догодина.
Съгласно законите на страната, 

независимо какво е, правителството е 
длъжно до края на октомври да пред-

стави проекта за бюджет за следва-

щата година. очевидно се чака да се 
избере ново правителство, което да го 
направи. но това означава, че веро-

ятно преди коледа ударно ще трябва 
да приемаме бюджет, ако се състави 
правителство до средата на ноември. 

Ако обаче не се приеме бюджет 
дотогава, догодина ще можем да 
харчим по 1/12 на всеки три месеца 
от финансовата рамка на настоящия 
бюджет. но годишната инфлация се 
очертава доста висока, парите няма 
да стигнат. Защото, ако отидем на 
нови избори в началото на година-

та, най-рано в късната пролет може 
да се състави и приеме бюджетът за 
2023 г. така че видяхме едно полити-

канстване от служебния кабинет.
n Служебният кабинет на пре-

зидента Радев непрекъснато сее 
страх в обществото от провал на 
бюджета заради силната социал-
на програма.

- това не е добре и за страната, 
и за потенциалните инвестиции, на 
които разчитаме за финансиране на 
бюджетния дефицит. При текущи-

те аукциони българският държавен 
дълг трудно се продава, а когато 
станат сделки те са на много висо-

ка лихва. Именно заради мрачните 
прогнози на служебния кабинет. ко-

ито създават паника в обществото и 
не са истина. Аз вярвам на фактите.

Има наистина тревожни тенденции 
в световен и европейски мащаб, но да 
се твърди, че България има подобни 
плашещи тенденции, не е вярно. Слу-

жебното правителство завари 9 млрд. 
лв. фискален резерв. С новите заеми 
той вече е към 13 млрд. лв. По закон 
там трябва да има минимум 4,5 млрд. 
лв. тези средства са необходими на 
държавата при извънредни ситуации.

второ, във фискалния резерв се 
включват бюджетни излишъци. т.е. 
ние имаме 3 пъти повече средства 
в резерва, отколкото е необходимо. 
вторият показател е държавният 
дълг като отношение към БвП. на-

шият дълг е 24% от БвП. незави-

симо от големината на икономиката 
- дали е китай, дали е Лихтенщайн 
или Германия, този показател е ва-

жен за състоянието й. критерият на 
еС е 60%, а ние сме доста под това 
равнище. най-развитите страни в еС 
поддържат дълг далеч над собстве-

ния си критерий в последните годи-

ни. Има по 80-90% от БвП, а някои 
са далеч над 130%. над 135% е и дъл-

гът на САЩ, а на Япония е 250% от 
БвП. в европа България и естония 
имат най-ниския дълг като съотно-

шение към БвП. така че няма как 
България с толкова нисък дълг да е 
с разклатена икономика, каквито са 
внушенията на министър велкова.

третият основен показател е бю-

джетният дефицит, за тази година у 
нас той е определен малко над 4%. 
Ако получим 2,4 млрд. евро, които 
очакваме по Плана за възстановяване 
и устойчивост до края на годината, 
дефицитът може да остане около 5 на 
сто. но дори и 6% да стигне, това е 
размерът на дефицита по цяла европа. 
Само 2 страни в еС имат положителен 
бюджетен баланс - Дания и Люксем-

бург. във великобритания тази година 
бюджетният дефицит е 14%. в съсед-

на румъния дефицитът е над 7%, какво 
плашат от служебния кабинет?!

Да, неприятно и тежко е поло-

жението заради войната в Украйна, 
но това се случи именно заради не-

обмислените санкции срещу русия, 
които се превръщат в парен чук за 
икономиките в европа. няма как ние 
като член на това семейство да не по-

страдаме от общите негативни тен-

денции. По европейските стандарти 

стоим добре, но има тенденции, кои-

то трябва да пресметнем добре.
n Само за последните 3 седмици 

храните поскъпнаха с 10% на едро. 
Инфлацията у нас е по-висока от 
ЕС. Защо? 

- Инфлацията у нас е сред високи-

те в еС. Средно за еС е около 10-12%, 
ние сме към 18%. в чехия, Полша и 
Унгария инфлацията на годишна база 
гони 18%, а на Литва, Латвия и есто-

ния е между 22 и 26%. това не бива да 
ни успокоява. тревожно е, че за някои 
социални групи тя ще надхвърли ин-

дексацията на доходите.  
Инфлацията от цяла европа влияе 

върху България, тъй като спирането 
или ограничаването на вноса на енер-

гийни ресурси от русия беше замес-

тено от други енергийни суровини, 
които са по-скъпи. особено енерго-

емки са храните. например в селско-

то стопанство тя се оскъпи от рязкото 
увеличаване на цените на торовете 
- между 8 до 10 пъти, защото те се 
произвеждат от суров петрол. освен 
това се прибавя и транспортът. раз-

падането на технологичните вериги 
на производството заради ковИД 19, 
войната и санкциите наложи фирмите 
да си пренастройват доставките. 

За България цените на тока са от 
решаващо значение. Преди месец-два 
достигнаха космически размери. в 
производството на енергия около 30% 
се пада на АеЦ "козлодуй", около 40% 
- от тецовете. Суровината за теЦ - въ-

глищата, е наша. т.е. не са поскъпнали 
въглищата, нито технологиите и няма 
причина за това поскъпване. АеЦ про-

извежда печалба от 10 млн. лв. на ден. 
Ядреното гориво е закупено преди 2 
години и има за още 2, така че  и там 
суровината е на гарантирана цена от-

преди енергийната криза.  
но правителството на ГерБ осво-

боди пазара на тока и изкара на този 
пазар без разчети и подготовка бол-

ници, училища, детски градини, ко-

ето е лудост. 
Смисълът на свободния пазар е 

конкуренция и понижение на цените. 
При нас ефектът е обратен. тъй като 
цените в европа скочиха в пъти поради 
самоубийствените санкции, търсенето 
на ток в еС в резултат на това нарасна. 
така нашите частни тецове и АеЦ-ът 
започнаха да печелят 10 пъти повече. 
европа издърпа цените на тока нагоре, 
без да има наши вътрешни фактори за 
това. така ние, българите, в момента 
плащаме супер високите цени на: 

- първо, неразумната политика на 
ек със санкциите;

- второ, нашите евтини енергий-

ни ресурси и ниските цени на бъл-

гарския ток в момента радват търго-

вците и сеят ужас у нас. 
И да припомня: БСП беше пар-

тията, която успя да наложи идеята 
за "рециклиране" на необоснованите 
свръхпечалби от 8 млрд. лв. на енер-

гийните дружества към българските 
фирми и домакинства. 

n Нека уточним, че става дума 
само за държавните дружества.

- точно така, затова ние ще вне-

сем промени в закона, който да "ре-

циклира" и свръхпечалбите на част-

ните дружества. 
n Парите по Плана за възста-

новяване са обвързани с редица ус-
ловия. Едно от тях ни задължава 
либерализацията на пазара на ток 
да обхване и домакинствата.

- Добрата новина е, че в самата 
ек има разколебаване по този въ-

прос. не трябва да се съгласяваме с 
либерализацията, тя трябва да бъде 
засега отложена, тъй като ще бъде 
парен чук за българските домакин-

ства. А мисля, че и техните общества 
няма да го допуснат, виждате как се 
надигат навсякъде. Ако имаме ново 
правителство, то трябва да заеме ка-

тегорична позиция в Брюксел и ако 
трябва да наложи вето - така, както 
направиха унгарците. 

n А защо ние сме по-зле от 
тях?

- Защото има български полити-

ци, които продават националните 
интереси - или за монетарни знаци, 
или за постове - примерите са из-

ключително много. орбан може да е 
десен, но когато някой си защитава 
националните интереси, заслужава 
само адмирации. А ние съсипахме 
трите големи енергийни проекта, по-

харчихме милиарди за купуване на 
чертежи на самолети, за които наши-

те партньори в САЩ и нАто ни раз-

играват като маймуни вече 2 години. 
Подготвили сме и сме внесли 

проект за увеличаване на мрЗ на 850 
лв. и това е най-вече като защита на 
работещите в частния сектор. това 
ще бъде добре и за социалното оси-

гуряване. 
n Ще има ли правителство?
- След избора на председател на 

нС има оптимизъм в това отношение. 
Според мен около 60%  от депутати-

те са настроени за избор на ново пра-

вителство и ще се намери формула. 
Задължително трябва да се приемат 
бюджетът и поправки в закони, кои-

то да ни гарантират около 6 млрд. лв. 
приход по Плана за възстановяване.

Проф.руменГечев:

Финансовите 
показатели 
на страната са 
в норма
Изкарванетонадомакинстватанасвободния
пазарнатоктрябвадабъдеотложено,
заявидепутатътот„БСПзаБългария”предБСТв
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ако някога сте се запитвали 
в коя държава се намира най-
старият все още работещ бизнес 
в света, сега е моментът да нау-
чите. изследователския екип на 
Cloud Peak Law Group анализи-
ра кои са най-старите бизнеси в 
почти всяка страна по света и 
през кой век са започнали дей-
ността си. в класацията им се 
събират 166 държави.

Само пет от компаниите, ко-
ито все още работят днес, дати-
рат отпреди 1000 г. най-старата 
компания в света е открита през 
578 г. - това означава над 1400 
години в бизнеса!

от кои индустрии са били 
част най-старите бизнеси в 
света?

най-старите бизнеси об-
хващат повече от 30 различни 
сектора, но банкирането се ока-
за най-често срещано. Бизнеси 
като пивоварни, винарни, дести-
лерии и пощенски услуги също 
са издържали изпитанието на 
времето и се поместват в едни от 
най-старите бизнеси в света.

И все пак - кой е  
най-старият бизнес?

това е японската компания, 
наречена Kongo Gumi, която 
работи от 578 г. досега. това е 
най-старата компания, за която 
има информация. Kongo Gumi 
е семейна строителна компа-
ния, която е започнала да строи 
будистки храмове и други из-
вестни сгради преди векове. 
компанията посреща трудни 

времена през 2006 г. и оттогава 
е дъщерно дружество на япон-
ски строителен и инженерен 
конгломерат.

най-старият познат биз-
нес в европа, работещ и до 
днес, е ресторант St. Peter Stifts 
Kulinarium в Залцбург, австрия, 
основан през 803 г. в топ пет е 

германската компания Staffelter 
hof, създадена през 862 г. това 
е семейна пивоварна и къща 
за гости, разположена в мал-
кото градче кров. намира се 
в област Бернкастел-витлих в 
провинция рейнланд-Пфалц, 
Германия.

друг интересен бизнес е 

Munke Molle - най-старата все 
още функционираща компания 
в дания, основана през 1135 
г. като водна мелница на река 
одензе в едноименния град. 
Мелницата е била доставчик 
на 38 крале и 2 кралици, а днес 
произвежда смеси за хляб и 
сладкиши.

Повечето от най-старите ком-
пании в света могат да бъдат на-
мерени в европа, с изключение 
на най-старите в Япония и китай, 
които присъстват в топ 10 на най-
старите бизнеси в света.

Кой е най-старият 
бизнес в САЩ?

Shirley Plantation е най-ста-
рата компания в америка. За-
почва да функционира преди 
почти 400 години - през 1638 г. 
Shirley Plantation е най-старият 
семеен бизнес в Съединените 
щати и най-старата действаща 
плантация във вирджиния. той 
е признат за национална исто-
рическа забележителност през 
1970 г.

кой е най-разпространеният 
бизнес сред най-старите компа-
нии в света?

Сред най-старите бизнеси 
в света най-разпространено е 
банкирането, като 36 държави 
в списъка имат банка като най-
стар бизнес.

най-старата банка, която все 
още функционира, е Banco de la 
Provincia de Buenos Aires в ар-
жентина. тя отваря врати през 
1822 г. След банкирането, най-
често срещаният тип бизнес е в 
алкохолната индустрия, с 18 пи-
воварни в класацията. Установе-
но е също, че пощенските услу-
ги са сред най-старите бизнеси 
с 16 различни представители в 
списъка. Пощенската служба на 
Португалия, основана през 1520 
г., е най-старата в света.

Money.bg      

За компаниите в Германия става все 
по-трудно да получат нови заеми, тъй 
като високата инфлация и опасенията 
за енергийните доставки разтърсват во-
дещата европейска икономика.

Понастоящем почти 25% от всички 
компании, които водят преговори за 
кредит, отчитат сдържаност от страна 
на банките, като това е най-високият 
процент от 2017 г. насам. такава е 
констатацията от проучване на гер-
манския икономически институт Ifo, 
съобщава Бнр.

“трудният икономически климат в 

момента кара банките да бъдат по-пред-
пазливи”, посочва клаус волрабе, ръко-
водител на проучванията в института. и 
предупреждава, че “без нови заеми ня-
кои компании може да се борят за ико-
номическото си оцеляване”.

Сред доставчиците на услуги впе-
чатляващите близо 29% от компа-
ниите, търсещи кредит, посочват, че 
банките не са склонни да им отпускат 
заеми. При фирмите от търговския 
сектор този процент е малко под 15. 
най-засегнати от посочената тенден-
ция са микропредприятията и самос-

тоятелно заетите лица.
Германия върви към рецесия с ог-

лед на енергийната криза, нарастващи-
те цени и затрудненията в доставките. 
Правителството прогнозира по-рано 
този месец свиване на брутния вътре-
шен продукт на страната с 0,4% през 
следващата година.

в рамките само на 48 часа преди 
седмица шест легендарни компании са 
обявили несъстоятелност.  Средната им 
възраст е малко над 124 години. инфор-
мацията съобщи икономистът даниел 
василев. това са: 

- Hulsta, производител на мебели, 80 
години след създаването си;

- Thilmann, верига пекарни, 85 годи-
ни след създаването си;

- Wolff Hoch- und Ingenieurbau, стро-
ителна компания, 125 години след съз-
даването си;

- Bodeta, производител на конфек-
ция, 130 години след създаването си;

- Borgers, производител на компо-
ненти и авточасти, 156 години след съз-
даването си;

- Kappus, производител на сапун, 
170 години след основаването си.

Най-старите все още работещи 
бизнеси в света
Самопетоткомпаниите,коитоработят,датиратотпреди1000гoдини

За 48 часа в Германия фалираха легенди

 

 

 

 

 

1. Строителна компания Kongo Gumi в Япония, основана през 578 г. 
2. Ресторант St. Peter Stifts Kulinarium в Австрия, основан през 803 г. 
3. Staffelter Hof в Германия, основана през 862 г. 
4. Монетният двор на Париж Monnaie de Paris, който работи 
от 864 г. 
5. Sean’s Bar в Ирландия, който отваря врати през 900 г. 
6. Леярната Marinelli Bell Foundry в Италия от 1040 г. 
7. Пивоварната Affligem Brewery в Белгия, отворена през 1074 г. 
8. Компанията Munke Molle в Дания, основана през 1135 г. 
9. Aberdeen Harbour Board в Шотландия, работещ от 1136 г. 
10. Ресторант Ma Yu Ching’s Bucket Chicken House в Китай, отво-

рен през 1153 г.

Десетте най-стари 
компании

Будистки храм, дело на най-старата компания 
в света - японската Kongo Gumi

Интериорът на най-стария познат бизнес в Европа - 
ресторанта St. Peter Stifts Kulinarium в Залцбург, Австрия

Леярната Marinelli Bell Foundry 
в Италия е основана през 1040 г.       

Плантацията Shirley Plantation - най-старата компания  
в САЩ, Вирджиния, основана през 1638 г.

Сградата на Banco de la Provincia de Buenos Aires - 
най-старата банка в света
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Концерт в НМА, посветен  
на проф. Йордан Киндалов

Националната музикална акаде-
мия “Проф. Панчо Владигеров” ор-
ганизира юбилеен концерт по повод 
100 години от рождението на проф. 
Йордан Киндалов - Доктор хонорис 
кауза на НМА, и 50 години концертна 
дейност на проф. д-р Венцислав Кин-
далов на 28 октомври от 19 ч. в зала 
НМА, бул. “Евлоги и Христо Георги-
еви” 94. Участват проф. Благовеста 
Константинова - пиано, Боян Цонев - 
виолончело, проф. д-р Венцислав Кин-
далов - флейта, Даниела Киндалова - 
пиано, чембало, Джан Ю Ян - флейта, 
Димитър Иванов - контрабас, Елена 
Киндалова - пиано, проф. д-р Елица 
Нешевска - сопран, Естир Шишкова 
- виола, гл. ас. д-р Ива Любомирова - 
флейта, Иван Иванов - флейта, Йо-
анна-Лора Василева - пиано, Йордан 
Вълчев - флейта, Клара Маркусон - 
флейта, Марио Ангелов - пиано, Нина 
Симеонова - пиано, Румяна Петрова 
- флейта, Светозара Тонева - пиа-
но, Христо Иванов - виолончело, д-р 
Христо Христов - флейта. В програ-
мата - творби на Вивалди, Кванц, Ку-
лау, Бьом, Форе, Бл. Константинова, 
Й. Вълчев, Христо Христов и др.

Проф. Йордан Киндалов

Новото издание  
на „Звездни дневници” на 
Станислав Лем представят  
в Полския институт

Представяне на най-новото из-
дание на книгата “Звездни дневни-
ци” от Станислав Лем с участието 
на Силвия Борисова (преводачка на 
изданието заедно с Лина Василева) 
и Николай Генов (проект “Фантас-
тика и бъдеще”) ще се състои на 
27 октомври от 18,30 ч. в Полския 
институт в София, ул. “Веслец” 
12, с вход свободен. Организатори 
са Полският институт и изд. “Ко-
либри”. След “Соларис”, “Свят 
на ръба” и “Дневник, намерен във 
вана”, изд. “Колибри” отбелязва 
стогодишнината от рождението на 
великия полски фантаст Станислав 
Лем (1921-2006) и с блестящите му 
сатирични разкази “Звездни днев-
ници”, заедно с “Из спомените на 
Ийон Тихи”, обикновено смятани за 
част от същия цикъл.

изключително успешно 
бе представянето на кук-

лен театър Стара Загора 
на международния куклен 
фестивал, организиран от 
театър “темпо”, анкара, 
научи Дума от велизара 
Цонева.

куклениците от града 
на липите участваха с две 
представления на спекта-

къла за възрастни “Хотел”, 
като това на 22 октомври се 
състоя на сцената на Наци-

оналния театър в турската 
столица, по покана на ми-

нистерството на културата 
на турция. част от реакци-

ите на публиката след спек-

таклите бяха описани като 
“нестихващи сълзи в очите 

заради красотата на актьор-

ската игра”.
Спектакълът “Хотел” е 

реализиран с финансовата 
подкрепа на НФ “култура”, 
програма “Дебюти” 2021. 
автор и режисьор е любо-

мир Желев, сценографка е 
Наталия Гочева, а хорео-

графка е анна-валерия Гос-

танян. тримата актьори са 
Биляна райнова, анна-ва-

лерия Гостанян и любомир 
Желев. За пиесата авторът 
обобщава: “разцъфтяващо 
пустинно цвете, дъгата в 
капка дъжд, необятност, ма-

гия... или просто любов от 
пръв поглед.”

актьорите ще предста-

вят “Хотел” за любимата си 

старозагорска публика на  
27 октомври от 19,30 ч. на 
сцената на кукления теа-

тър. 

Галаконцертът “Заедно в европа” 
ще се състои на 28 октомври от 19 ч. 
в Букурещ, научи Дума от организа-

торите. Събитието е под патронажа на 
президентите на румъния и България 
по повод 30-ата годишнина от подпис-

ването на Договора за приятелство, съ-

трудничество и добросъседство, както 
и 15-ата годишнина от присъединява-

нето на двете държави в еС. Празнич-

ните поводи се допълват и от откри-

ването на пресклуба на Българската 
телеграфна агенция в Букурещ, с което 
се затвърждават отличното сътрудни-

чество и отношения с румънската на-

ционална агенция “аджерпрес”. 
Домакин на галаконцерта е Наци-

оналната опера в Букурещ, която ще 
събере на една сцена румънските со-

листи Симонида луцеску (сопрано), 
Сорана Негря (мецоспорано), лучиян 
Петрян (баритон) и алин Стойка (бас) 
и българските оперни певци таня ива-

нова (сопрано), ана-мария Спатарис 
(сопрано), кристиян Христов (тенор) и 
евгений Станимиров (бас). артистите 
от двете страни на река Дунав ще пред-

ставят красотата на оперното изкуство 
под диригентството на маестро Йордан 
камджалов. Гостите на Националната 
опера в Букурещ ще се насладят на 
арии от оперите “кармен”, “риголе-

то”, “Набуко”, “травиата”, “Бохеми”, 
“атила”, “Бал с маски” и др. 

Преди и след галаконцерта зри-

телите ще могат да разгледат в лоби-

то на Националната опера в Букурещ 
част от съвместната изложба на Бта и 
“аджерпрес”, посветена на общия път 
на румъния и България в европейското 
семейство.

накратко

натозиденсародени

Проф.АТАНАСАТАНАСОВ,
композитор,пианист,
педагог
ГЕНЧОСИМЕОНОВ,
художник-карикатурист
ианиматор
ИВАННЕСТОРОВ-АМЕБАТА,
музикант,основател
на“Софиямюзикентърпрайсис”
МИХАИЛВЕНКОВ,
режисьор,кинооператор
НИКОТУПАРЕВ,продуцент
ПЕТЪРАНАСТАСОВ,
поет,писател,драматург
СТОЯНАНГЕЛОВ,
диригентикомпозитор

Български и румънски 
изпълнители участват 
в концерта  
„Заедно в Европа”
Тържественотосъбитиена28октомврив
Букурещепосветенонаобщиисторически
годишнинизадветестрани

в концерт-спектакъла “Под небе-

то на Париж” на 3 ноември от 19,30 ч. 
на сцената на “театро отсам канала” 
(ъгъла на бул. “евлоги Георгиев” и ул. 
“върбица”) ще звучат вечните хитове 
на ХХ век, познати от изпълненията 
на едит Пиаф, марио ланца, Пепино 
Галиарди, Дийн мартин, масимо ра-

ниери. Eдна романтична парижка ис-

тория, разказана от актрисата Деляна 

Хаджиянкова, сопраното валентина 
корчакова, тенора марио Николов, 
музикантите калоян куманов (акорде-

он) и томислав вичев (пиано).
Посланието на музикалния спек-

такъл е свързано с най-романтичните 
предстaви за Париж и любовта, а тек-

стът на Деляна Хаджиянкова ни прена-

ся в атмосферата на малките парижки 
улички, уютните кафенета, “монпар-

нас” и “монмартр”. участието в спек-

такъла на калоян куманов и томислав 
вичев обогатява жанровото звучене и 
търсените нюанси, като по този начин 
се постига желаното емоционално въз-

действие, споделя идейният двигател 
на проекта марио Николов. 

Според валентина корчакова из-

пълнението на тези вечни мелодии е 
огромно предизвикателство, тъй като 
те са запечатани в паметта на всеки це-

нител на музиката във варианта, в кой-

то са ги представяли великите имена 
на ХХ век. тя смята, че тази симбиоза 
между изкуствата пленява публиката.

Събитието се осъществява с под-

крепата на НФ “култура”. Домакините 
от Сдружение “артистичен глас/ART 
VOX” предлагат специална отстъпка 
за пенсионери, студенти и ученици.

Вечните хитове на ХХ век звучат  
в спектакъла  „Под небето на Париж”

Кукленият театър от Стара Загора игра  
с голям успех на фестивал в Турция

СнимкиДкТ-СТараЗагора
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

предимнослънчево слънчево слънчево слънчево

максимални максимални максимални максимални

овен

Съюзете се с хора етич-
ни и конструктивни, за 
да бъде все по-печелившо 
сътрудничеството ви.

рак

Приключването на ра-
ботен проект е крачка в 
развитито ви. Авторите-
тът ви ще се утвърди.

телец

Добре организирани, вре-
мето ще ви стигне за 
това, което предвижда-
те, и ще имате успехи.

лъв

Предстои ви стабилиза-
ция във финансов план. 
Знаете много, но и тряб-
ва да работите немалко.

БлИЗнацИ

Не се колебайте да го 
сторите, никой друг не 
би се справил с проблеми-
те в работата по-добре.

дева

Колкото по-бързо при-
емете новите условия и 
дадености на работното 
място, толкова по-добре.

веЗнИ

Излъчвате ведрина и 
сърдечност, това ви пра-
ви приятна компания. На 
работа нямате пречки.

коЗИрог

Важността на делата 
ви е неоспорима. Ново-
стите ще ви накарат да 
действате енергично.

скорпИон

Открива ви се възмож-
ност да смените работ-
ното място или да се из-
качите в йерархията. 
 

водолей

Бъдете по-търпеливи, 
възможни са конфликти 
и недоразумения и в ра-
ботата, и в дома ви.

стрелец

Правете това, което пре-
цените, че е редно. Пое-
майте рискове, щом сте 
убедени, че ще успеете.

рИБИ

Ще се чувствате ком-
фортно в компанията 
на свободомислещи и по-
зитиви хора като вас.

20
oC 17

oC 17
oC 21

oC

скръбнавест

3 години без

цветко 
Иванов кУсев

1928 г. – 2019 г.

скъпи съпруже, татко и дядо,
времето лети, но тъгата по теб не намалява.

ти ни беше пример за един честен  
и достойно изживян живот.

никога няма да те забравим!
с безкрайна обич и признателност.

От семейството

православенкалендар

димитрий басарбовски зажи-
вял в манастир, за да може да
беседва с бога в пълна тишина и
спокойствие

димитрий Басарбовски бил ро-
домотселоБасарбово,разположено
около река лом, русенско. Бил син
набедни,ноблагочестивиродители.
със своите добродетели прославил
не само себе си, но и своите роди-
тели, селото си и целия български
народ.Юношествотосипрекаралне
вовладяваненанаукаиразниизку-
ства, нито пък на някой занаят. не
сезанимавалсигриидругиразвле-
чения. от всичко това юношата се
пазелиотчуждавал,асепредална
изучаваненанай-важнотоизкуство-
усвояванедобродетелитенаАвраам,
исаакииаков,чрезкоитосеприбли-
жилдоБогаимустаналмил.

димитрийбилжалостивимилос-
тив към всички живи същества. Ако
някогасеслучвалодананесенякак-
ва повреда върху тях, той сърдечно
сесъкрушавалидълбокосеразкай-
валзананесенотозло.преподобни-

ятоставилвсичко,щоебиловсве-
та и се отдалечил от селото. За да
можедабеседвасБогавпълнати-
шинаиспокойствие,светидимитрий
решилдасеуединивманастир.Бог
мупомогналдаизпълнинамерение-
то си. Щом се отдалечил от селото,
потечениетонарекарусенскилом,
намериледнапещера,коятоебила
вече манастир. Там той дал мона-
шески обети и радостно запял: “се
удалихся,бегаяводворихсявпусты-
ни.” Заедно с пострижението на ко-
сите си изоставил всичко, което би
моглодагоотклониотнравственото
усъвършенстване.

Като се освободил от всичко
земно и светско, той започнал бор-
ба с всички изкушения и съблазни.
обикнал строгия пост и денонощно
сеподвизавалвмолитвиипоклони,
изпълнен със страх Божий. изгонил
от себе си всички нечисти мисли и
желания и се предал на монашески
подвизи.изтощавалсвоетотяло,по-
корявалзлотосдобро,катоустремя-
валвзорсамокъмдуховнипредмети,
порадикоетомусеоткривалинеиз-

казанитеБожиитайни.
преподобнипаисийХилендарски

всвоята“славянобългарскаистория”
сочи1685г.навярнокатогодинана
смърттаму.

Църкватапочитана27октомврисв.мчкнестор.преп.димитрийбасарбовски

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели

-забавно-познавателносе-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “пакостникът чорапчо” -

анимационенфилм
14.45 “вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
15.15 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 ощеотденя -коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 последниятпечели

-забавно-познавателносе-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 музикабезкрай
22.00 “Братството 2” - тв филм

/2епизод/(14)
22.50 отвъдграниците
23.00 посветаиунас
23.25 “мортен” - тв филм /8, по-

следенепизод/(14)
00.20 светътиние/п/
00.50 100%будни/п/
02.25 Култура.БГ/п/
03.25 Туризъм.бг/п/
03.55 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм/п/
04.25 посветаиунас/п/
05.10 ощеотденя -коментарно

предаване/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”
13.20 “стани богат” /п./ - куиз

шоу
14.20 “ШоутонаниколаосЦити-

ридис”/п./
15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“меннемемислете”-сери-
ал,еп.41

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.17

00.30премиера:“марлон”-сери-
ал,еп.2

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.3еп.8

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

00.05„нашиятследобедсБсТв“
(п)

01.15„ляваполитика“
02.10„студиоикономика“(п)
03.10„обществоикултура“(п)
04.10„думатаеваша“(п)
05.10документаленфилм
05.40„нашиятследобедсБсТв“

(п)
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00 „За историята свободно“

(п)
09.00„дискусионенклуб“(п)
10.00Твпазар
10.15„Актуалноотденя“(п)
11.15Твпазар
11.30музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10Твпазар
12.30новини
12.45„Контра“(п)
13.45Твпазар
14.00„нашиятследобедсБсТв“
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 „думатаеваша“–открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30 новини – централна еми-

сия
19.15„Актуалноотденя“
20.00„студиоикономика“
21.00„ляваполитика“(п)
22.00Твпазар
22.15 новини – централна еми-

сия(п)
22.40„Актуалноотденя“(п)
23.20„студиоикономика“(п)

05.35Телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“АнтиФейк”

10.00“Живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

16.00 “Карибският възел” -

филм2

16.50информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“спусък”-новисерии,еп.8

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/Женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“спусък”-новисерии,еп.8



губивреме 15
2022

четвъртък
27 октомври

България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ208

водоравно:
”ТошкоАфрикански”.Кооператори.Ес.Макси-

малист.Сак.Омс/Матиас/.Костадин.Поля.Сови.
Марон /Антон/.лавров /Пьотър/.Модели.Мидас.
Елцин/Борис/.Нол/Дитер/.Нос.Воронеж.Апте/
Хари/.Аронова/Сузи/.“Ка”.Иа.Сливен.Длан.Дар.
Какавида.Дакота.Оверлок.“ТА”.Ирири.Алемао.
лебед.“Унен”.Р.Н.Яке.Яро.логос.“Авала”.Авас.
“ЕА”.Моста.Рев. “ТТ”. “лКС”.Селяни.Яна.РИА.
Екрани.Оток.Нрави.Местност.

отвЕСно:
Тока. Олимпиада. Каолин. Шоколад. Тара.

левскар. Окосмяване. “Кие”. АТС. Опис. РСО.
Скорбяла.Ев.Наем.Со.Салатиера.Ски.Фрако-
ве. Рикардо /Давид/. Рер.Аралов /Семьон/.лво-
ва /Евгения/.Елам. “Итиси...”.цонево.Улавяне.
Якост.МиронИванов.Нис.Артамонов/Николай/.
Делегати. Дни. Дад. Надареност. ОН. Сирене.
“лМ”. Ято. Океаноложка. ОАР. Етнос. Иск. Нил.
Анаконда.Акт.



16 

четвъртък
27  октомври

44

Старши треньорът на 
Лудогорец Анте Шимунджа 
обяви, че тимът му ще пре-

следва победата срещу Бетис 
довечера в V кръг на Лига 
европа, която ще гарантира 
участието на “орлите” в ели-

минациите в турнира.  
“вкъщи са нашият терен, 

феновете, всичко е наше, 
приятно е да се играе. вина-

ги е възможно да направим 
прогрес във всеки компо-

нент от играта. трябва да 
повторим хубавите неща, 
които направихме, и да по-

добрим нещата, в които не 
сме толкова добри. играем 
срещу класни съперници и 
трябва да се адаптираме към 
техния начин на игра. Спе-

циално в защита трябва да 
сме фокусирани, концентри-

рани и спокойни. трябва да 
сме близо до противника”, 
каза Шимунджа.

“трябва да сме агресивни 
в атака и в средната част от те-

рена. това е футбол и не може 
да се прави в 90 минути от 
мача. винаги разчитам на най-
добрите в момента. Няма да 
бъде по-различно. Доминик 
Янков няма как да играе. ки-

рил Десподов започна с тича-

не и ще видим реакцията след 
тези тренировки. Другите са 
на линия. Ще се опитаме да 
излезем с най-добрия отбор, 
който ще бъде много агреси-

вен и атакуващ”, допълни той
“Ние сме амбициозен от-

бор. Знаем срещу кого ще се 
изправим. Ако имаме шанс, 
ще го грабнем с две ръце. от 
първия мач сме казали, че сре-

щу кого и къде играем имаме 
цел да победим. това ни е цел-

та и сега”, заяви словенецът.
“когато сме в добър ци-

къл с победи, винаги имаме 
самочувствие и това е нор-

мално. Не сме доволни от 
всеки мач, защото виждаме и 
лошите неща, опитваме да ги 
подобрим. това не се случва 
само в Лудогорец, а във все-

ки футболен клуб. виждам 
израстване не само в играчи-

те, а в цялата група на Лудо-

горец”, заяви още той.
в събота ръководството на 

клуба ще насочи поглед към 

бразилския финал за копа 
Либертадорес в Гуаякил, ек-

вадор. в двубоя срещу Фла-

менго Атлетико Паранензе ще 
излезе с халфа Алекс Сантана, 
който закупи през лятото от 
разград. клауза в договора по 
трансфера му предвижда ми-

нимум 100 000 евро, ако той 
помогне на Атлетико да спе-

чели трофея за първи път.
Сантана бързо се превър-

на в основен играч на Пара-

нензе, като дори донесе по-

бедата с 1:0 над актуалния 
носител на трофея Палмей-

рас в първия полуфинал. ре-

ваншът завърши 2:2 и така 
Паранензе отиде на финал. 
Досега Алекс Сантана има 2 
гола в 13 мача за Атлетико.

“Ситуацията е такава, каквато е, аз съм я приел, обмислил 
и знам с какво се захващам”, обяви новият старши треньор на 
Пирин Христо Янев. “Предпочитам да се боря с нещо, което на 
пръв поглед изглежда трудно, отколкото да стоя и да не правя 
нищо”, допълни той и отказа да коментира проблеми в събле-

калнята на “орлетата”, които са предпоследни в efbet Лига.
“трябва първо да опозная тази съблекалня, да разбера същ-

ността на проблемите и корените им, за да мога да се справя с 
тях. Познавам голяма част от футболистите, играл съм с част 
от тях, а с други съм работил като треньор”, обяви Янев, който 
наскоро бе уволнен като треньор на миньор Пк.

Ендрик Филипе Морейра стана най-младият голмайстор в историята 
на Палмейрас. На 16 години и 96 дни талантът вкара гол за победата 
на тима с 3:1 над Атлетико Паранензе и подобри 106-годишен клубен рекорд. 
Успехът гарантира 11-а титла на отбора му. За подписа на Ендрик 
се точат грандовете Реал М, Барселона, Манчестър Юнайтед и ПСЖ

V кръг 
група Е  

рБ Залцбург - Челси 1:2 0:1 ко-

вачич (23) 1:1 Адаму (48) 1:2 Хавертц 
(64); Динамо Загреб - Милан 0:4 0:1 
Габия (39) 0:2 Леао (50) 0:3 Жиру (59-д) 
0:4 Любичич (67-авт). 1. ЧЕЛСИ 10 2. 
Милан 7 3. рБ Залцбург 6 4. Динамо З 
4. VI кръг, 2.11: Челси - Динамо З; Ми-
лан - РБ Залцбург. 

група F
Селтик - Шахтьор Д 1:1 1:0 Яко-

макис (34) 1:1 мудрич (58); рБ Лайп-
циг - реал М 3:2 1:0 Гвардиол (13) 2:0 
Нкунку (18) 2:1 винисиус (44) 3:1 вер-

нер (81) 3:2 родриго (90+3-д). 1. рЕаЛ 
М 10 2. рБ Лайпциг 9 3. Шахтьор Д 6 
4. Селтик 2. VI кръг: Реал М - Селтик; 
Шахтьор Д - РБ Лайпциг.

група G
Севиля - копенхаген 3:0 1:0 ен 

Несири (62) 2:0 иско (88) 3:0 монтиел 
(90+2); Борусия Д - Манчестър Сити 
0:0. 1. МаНЧЕСТър СИТИ 11 2. БО-
руСИЯ Д 8 3. Севиля 5 4. копенхаген 
2. VI кръг: Манчестър Сити - Севиля; 
Копенхаген - Борусия Д.

група H
пСЖ - Макаби Хайфа 7:2 1:0 

меси (19) 2:0 мбапе (32) 3:0 Неймар 
(35) 3:1 Сек (38) 4:1 меси (44) 4:2 Сек 
(50) 5:2 мбапе (64) 6:2 Голдберг (68-
авт) 7:2 Солер (84); Бенфика - Ювен-
тус 4:3 1:0 А. Силва (17) 1:1 кийн (21) 
2:1 марио (28-д) 4:1 р. Силва (35 и 50) 
4:2 милик (77) 4:3 маккени (79). 1. 
пСЖ 11 2. БЕНФИка 11 3. Ювентус 
3 4. макаби Хайфа 3. VI кръг: Ювен-
тус - ПСЖ; Макаби Хайфа - Бенфика.

ФУтБоЛ
ЛигА ЕвРоПА
По Макс сПорт 3
19.45 Лудогорец - Бетис
22.00 ХиК - Рома
0.30 обзори на V кръг в Лига 
Европа и Лига на конференциите

По БтВ Екшън
19.45 ПСв Айндховен - Арсенал
22.00 Манчестър Юнайтед - 
Шериф
0.00 Репортажи от мачовете 
от деня

По ринг 
19.30 Фиорентина - истанбул 
Башакшехир
22.00 Щурм грац - Фейенорд

По Макс сПорт 4 
19.45 Лацио - Мидтиланд 
22.00 Ференцварош - Монако 

По Макс сПорт 1
воЛЕйБоЛ
20.00 Младост Загреб - 
Хебър (1:3)

тЕНиС 
15.00,17.00, 22.15 АTP 500 
във виена

 По ДиЕМа сПорт 
ФУтБоЛ 
19.00 “головете на кръга”
19.30 “героите на кръга” 
20.00 efbet Лига: “Преди кръга” 

Гледайте

Резултати

Нападателят Дауда Бамба е напуснал 
лагера на ЦСкА и се е прибрал в Норве-

гия, където е преминало детството му. 27-
годишният футболист ще се подложи на 
операция заради контузията в коляното. 
През лятото тя забави с месец премина-

ването му на “Армията”, а отскоро пак му 
създава сериозни проблеми. 

За последно котдивоарецът бе на те-

рена при домакинската победа с 2:1 над 
Пирин в началото на месеца. След това не 
попадна в групата на Саша илич в четири 
последователни шампионатни срещи. 

Бамба пристигна за подпис с ЦСкА 
още в началото на юли, но тогава от клуба 
обявиха, че не е преминал успешно меди-

цинските изследвания, като има предпос-

тавки за травма в коляното, която може 
да избегне при прилагане на превантивни 
терапии. Саша илич настоя нападателят 
да остане да тренира с тима, като се следи 
неговото състояние. в крайна сметка на 3 
август бившият играч на Алтай парафира 
с “червените”. Досега през сезона Бамба 
изигра 8 мача във всички турнири и вкара 
1 гол - при победата с 1:0 над Спартак във 
варна. много е вероятно котдивоарецът 
вече да е изиграл последния си мач с чер-

вената фланелка. Договорът му, който е 
до лятото, ще бъде прекратен предсроч-

но. така след преотстъпването на калоян 
кръстев в Берое и радослав Живков в 
Септември “червените” останаха само с 
двама типични централни нападатели - 
Дюкенс Назон и Бисмарк чарлс. 

Христо Янев пое Пирин

Анте Шимунджа 
се закани на Бетис
Лудогорецчакаощепоне100000евроотпродаденияАлексСантана

Дауда Бамба си 
тръгна от ЦСКА

радослав росенов (63,5 кг, на снимка-

та) достигна финала на турнира в мари-

бор, Словения, който е част от Световния 
боксов тур и има сребърен статут. Носи-

телят на купа “Странджа” и европейски 
шампион при 22-годишните победи ке-

вин москера (екв) с 5:0 съдийски гласа 

и за титлата ще се бие срещу Нарек Хо-

ванисян (Арм).
Ясен радев (54 кг) победи с 5:0 Габор 

върбан (Унг) и за златото излиза на рин-

га срещу тамир Галанов (Сър). реми ки-

уан се справи с Алмир мемич (Сър) с 4:1 
гласа и ще срещне марсел мейнъл (Ав).

Трима наши на финали в Марибор


